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STARÉ MESTO
Keď sa rubači pustili pred 
necelým mesiacom do 23 
stromov na pozemkoch vo-
dární neďaleko Slavína, 
strhla sa takmer bitka, pri-
šli i policajti. Výrub zasko-
čil nielen tamojších obyva-
teľov, ale netušila o ňom ani 
mestská časť.
Likvidácia stromov vo výni-
močnej lokalite, ktorú inicio-
vala Bratislavská vodárenská 
spoločnosť (BVS) pre rekon-
štrukciu vodojemu Baránok, 
sa udiala akoby poza chrbát 
verejnosti. „Veľmi nás mrzí 
pohľad na tak vyholený 
svah... Staré Mesto o výrube 
na ulici Francúzskych parti-
zánov nebolo informované 
a náš orgán ochrany prírody 
nevydal žiadne povolenie na 
výrub,“ reagovala hovorkyňa 
starostu Veronika Gubková.
Na miesto okamžite posla-
li štátny dozor, výrub prišla 
preveriť aj Slovenská in-

špekcia životného prostredia 
a občianske združenie Hrad 
- Slavín ešte v ten deň podalo 
trestné oznámenie. „Sleduje-
me všetky výrubové konania 
a o tomto sme vôbec nevedeli. 
Boli to krásne veľké stromy, 
aj borovice. Vyrúbali praktic-
ky celý pozemok. Vôbec ne-
vieme, prečo. Argumentovali 
nejakou výnimkou z okresné-
ho úradu,  ale výnimku na také 
množstvo stromov si nevieme 
vysvetliť. Preto sme podali 
trestné oznámenie za nelegál-
ny výrub stromov v štvrtom 
ochrannom pásme vodární,“ 
zdôvodnila šéfka občianskeho 
združenia Sabina Barborjak. 
Fakt je, že na výrub 23 stro-

mov v ohradenom areáli vo-
dojemu nemala síce BVS-ka 
povolenie Starého Mesta, zís-
kala však súhlas Okresného 
úradu Bratislavy. Samospráva 
uviedla, že vodárne predloži-
li stanovisko o tzv. výnimke 
podľa zákona č. 442/2002  
Z. z. o verejných vodovodoch 
a verejných kanalizáciách, 
hovorca vodární Peter Pod-
stupka však slovo „výnimka“ 
odmieta. Z ich strany vraj išlo 
o štandardný postup – okres-
ný úrad je totiž vecne prís-
lušný rozhodovať o výrube 
na objektoch kritickej infra-
štruktúry. (ms, ac)
 Foto: Marián Dekan
Pokračovanie na str. 3
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Je možné vyrúbať v cennej lokalite 
23 stromov bez odbornej diskusie? Je...

Starosta žiada 
viac informácií
PETRŽALKA
Starosta Petržalky a mest-
ský poslanec Ján Hrč-
ka žiada od magistrátu 
väčšiu informovanosť 
o výstavbe druhej etapy 
električkovej trate v tejto 
mestskej časti. 
„Ľudia sa ma pýtajú na 
električku, ale neviem, čo 
im mám odpovedať. Ne-
vieme sa dopracovať k in-
formáciám,“ skonštatoval 
Hrčka počas februárové-
ho zasadnutia mestského 
zastupiteľstva. Požiadal 
o pravidelné zverejňovanie 
informácií k výstavbe trate 
na dennej báze na webe toh-
to významného mestského 
dopravného projektu. Infor-
mácie by mali podľa Hrčku 
obsahovať aj reálne počty 
pracujúcich stavebníkov 
i strojov. 
Primátor Matúš Vallo ozna-
čil za naivné myslieť si, že 
akýkoľvek typ administra-
tívy navyše, ktorú by malo 
hlavné mesto robiť, vý-
stavbu električkovej trate 
urýchli. Pripustil však, že 
treba častejšie aktualizovať 
webovú stránku venovanú 
tomuto projektu (petrzalska-
elektricka.sk). Nebráni sa 
ani kontrolnému dňu priamo 
na stavbe, a avizoval tiež 
zverejnenie nového harmo-
nogramu prác. Vallo ubez-
pečil, že dostavba trate je 
pre mesto zásadná, ide však 
o „komplikovaný projekt 
v komplikovanom období 
s komplikovanou situáciou 
aj u akcionára“. Stavba by 
podľa neho mala byť hotová 
budúci rok a električka by 
mohla začať jazdiť v prvej 
polovici roka 2024. (TASR)

2 Zachránia 
 unikátny obchod 

s múzeom?
 Bratislavčania pod-

pisujú petíciu na zá-
chranu čarovného ob-
chodíka  s atmosférou 
starých dobrých čias.

6 Oživuje 
 zabudnuté
 miesta
 Právnička a aktivistka 

Zuzana Stanová, ktorú 
mnohí poznajú najmä 
ako zvieraciu ombuds-
manku, dosiahla pozoru-
hodné úspechy pri ochra-
ne nášho kultúrneho 
a prírodného dedičstva.

8 Poznáte toto
 holičstvo?
 V jednom z najstarších 

holičstiev v meste sme 
našli kaderníčku Viki, 
ktorú zaúčal legendár-
ny bratislavský holič 
Arpád Nagy.

18 Posledný veľký 
 ľad na Dunaji
 Pozrite si foto spred 60 

rokov, keď našu veľrie-
ku pokryli obrovské 
ľadové kryhy. A ako 
vyzeral Dunaj o dvad-
sať rokov neskôr, keď 
klesol na 61 cm?

ZADARMO 
Noviny o živote v Bratislave sú 
distribuované každý mesiac 
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Vodárne: 16 drevín bolo náletových
Vodárne vysvetlili, že odstránili 16 kusov náletových drevín, 
prevažne išlo o Javor čierny, 4 kusy Gaštana jedlého, ktoré boli 
v zlom stave a 3 kusy Borovice čiernej. Sabina Barborjak z OZ 
Hrad - Slavín protirečí aj tu: „Náletové stromy, ktoré vyrastú zo 
semienka, sú predsa najzdravšie Aj borovica môže byť náletová, aj 
javor či dub...“

O výrube neďaleko Slavína  
nevedelo ani vedenie mestskej časti.

➤
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Problém ticha
Na februárovom mestskom 
zastupiteľstve prekvapil sta-
rosta Petržalky Ján Hrčka.
Priznal, že nemá informácie 
o postupe prác na električ-
kovej trati v jeho mestskej 
časti - nevie teda, čo povedať 
ľuďom, ktorí sa ho pýtajú na 
tento dôležitý projekt. Ticho 
okolo stavby za vyše 70 milió-
nov znervózňuje mnohých, web 
petrzalskaelektricka.sk zverej-
ňuje aktuality len raz za čas. 
Hoci mesto opakovane ubez-
pečuje, že dostavba trate je zá-
sadná, bežný smrteľník vníma 
najmä prílišný pokoj na stave-
nisku. Otvorená komunikácia 
aj o prípadných problémoch 
by stopla zbytočnú debatu.
Platí to i na rozsiahly výrub 
stromov v Starom Meste, kto-
rý zaskočil nielen miestnych, 
nevedel o ňom ani starosta. 
Iniciovala ho Bratislavská 
vodárenská spoločnosť, išlo 
o dreviny na jej pozemkoch, 
ktoré vraj museli odstrániť 
z bezpečnostných a z technic-
kých dôvodov, a mali na to 
súhlas. O výrube v cennej lo-
kalite neďaleko Slavína však 
vodárne informovali až tri 
dni po, hoci inak celkom živo 
komunikujú s verejnosťou aj 
na sociálnej sieti.
Informačné ticho je i v tomto 
prípade problém, vyvoláva 
priveľa emócií, nedôveru, po-
dozrenie z utajovania prav-
dy. Vodárne sa zaň napokon 
ospravedlnili – stačí to?
 Anna Čapková
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Dovolenka 
a pracovné 
právo II.
V predošlom článku sme sa
venovali základným ustanove-
niam Zákonníka práce o dovo-
lenke. Na článok nadviažeme a
budeme sa venovať spoločným
ustanoveniam Zákonníka práce
o dovolenke.
Zamestnávateľ môže určiť
zamestnancovi čerpanie dovolen-
ky, aj keď dosiaľ nesplnil pod-
mienky na vznik nároku na dovo-
lenku, ak možno predpokladať, že
zamestnanec tieto podmienky
splní do konca kalendárneho roka,
v ktorom dovolenku čerpá, alebo
do skončenia pracovného pomeru.
Čerpanie dovolenky by mal v
zmysle zákona určovať zamestná-
vateľ tak, aby si zamestnanec
mohol dovolenku vyčerpať spra-
vidla vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní dovolenky
je potrebné prihliadať na úlohy
zamestnávateľa a na oprávnené
záujmy zamestnanca. Zamestná-
vateľ je povinný určiť zamestnan-
covi čerpanie aspoň štyroch týž-
dňov dovolenky v kalendárnom
roku, ak má na ne nárok, a ak
určeniu čerpania dovolenky ne-
bránia prekážky v práci na strane
zamestnanca. Ak sa poskytuje
dovolenka v niekoľkých častiach,
musí byť aspoň jedna časť najme-
nej dva týždne, ak sa zamestnanec
so zamestnávateľom nedohodne
inak. Čerpanie dovolenky je
zamestnávateľ povinný oznámiť
zamestnancovi aspoň 14 dní
vopred. Obdobie môže byť výni-
močne skrátené so súhlasom za-
mestnanca. Za časť dovolenky,
ktorá presahuje štyri týždne
základnej výmery dovolenky,
ktorú zamestnanec nemohol
vyčerpať ani do konca nasledujú-
ceho kalendárneho roka, patrí za-
mestnancovi náhrada mzdy v
sume jeho priemerného zárobku.
Za nevyčerpané štyri týždne zák-
ladnej výmery dovolenky nemôže
byť zamestnancovi vyplatená
náhrada mzdy, s výnimkou, ak si
túto dovolenku nemohol vyčerpať
z dôvodu skončenia pracovného
pomeru. JUDr. Dionýz Stehlík

JUDr. Pavel Jurek
0917/822 723

Dispečerov
mesta spoznáte
jednoduchšie
BRATISLAVA
Dispečing bratislavského
magistrátu má dva nové slu-
žobné automobily, ktoré budú
slúžiť pracovníkom dispečin-
gu z oddelenia správy komu-
nikácií na lepšie a operatívnej-
šie zasahovanie.
Služobné autá sú určené na efek-
tívnejšie zabezpečovanie kon-
troly verejných priestranstiev a
operatívnejší zásah v teréne pri
mimoriadnych udalostiach.
Automobily sú ľahko rozpozna-
teľné, pretože sú označené
logom mesta a mestskými far-
bami. 
Bratislavský magistrát kúpil dve
vozidlá, obe sú v bielej farbe a s
logom mesta Bratislavy,  za pri-
bližne 20-tisíc eur. Vozidlá sú
vybavené sú majákom a výstraž-
ným osvetlením na zadnom
okne s nápisom Správa komuni-
kácií, kde je uvedený aj telefo-
nický a e-mailový kontakt na
dispečing mesta na oddelení
správy komunikácií. 
Na uvedené kontakty bude tiež
možné nahlasovať prípadné po-
ruchy na mestských cestách, či
upozorniť na prekážky na mest-
ských komunikáciách alebo na
zníženú zjazdnosť bratislav-
ských ciest. (kk)
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Mirbachov palác je zreštaurovaný
podľa architektúry z 18. storočia
STARÉ MESTO
Zreštaurovanie fasády Mir-
bachovho paláca, ktorý bol v
zlom stave, je hotové. Práce
boli zamerané na obnovu
celkovej fasády, doplnenie
modelácie výzdoby, vytvore-
nie kópií jednotlivých prvkov
podľa originálov a došlo aj
na zlátenie kovových do-
plnkov. Mirbachov palác má
aktuálne vzhľad pôvodnej
architektúry zo 60. rokov 18.
storočia.
Cieľom obnovy fasády bolo
reštaurátorským spôsobom do-
siahnuť čo najlepší technický a

estetický stav fasády vrátane
všetkých jej prvkov. Reštaurá-
torské práce boli zamerané na
obnovu fasády, kamenných
portálov, soklov a ostení,
obnovu drevených okien, dverí
a mreží. 
V rámci reštaurátorských prác
sa upravili kamenné fragmenty,
doplnili modelácie štukovej
výzdoby a chýbajúcich častí
omietkovej vrstvy, vytvorili sa
kópie umelokamennej vázy
odliatím a farebne sa upravili
erbové polia v intenciách
heraldickej farebnosti erbov
grófa Nyára. Tie boli následne

osadené do kartuše tympanónu
paláca. Pozlátili sa kovové
doplnky, napríklad rokajový
štítok, kľučky brán či rokajová
výzdoba mreží balkóna, ktoré
boli zlátené aj v pôvodnej
architektúre paláca. 
Opravené boli okenné krídla,
vstupné brány či kamenné
sokle, ktoré vzhľadom na
veľký rozsah poškodenia
nahradili nové kópie. Obnove-
ný bol aj južný štítový múr
nachádzajúci sa nad susedným
objektom, pričom na tieto práce
bola potrebná horolezecká
technika. (kk)

OBRAZY
NAJLEPŠIE
PREDÁTE 
V AUKCII

Žiadne
poplatky
Galéria Art Invest

Dobrovičova 7, Bratislava
Info: 0905 659 148
www.artinvest.sk
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Simplea sa prezentuje ako dokonalá finančná 
služba. V čom je iná?
Rozdiel je najmä v tom, že naša služba je komplex-
ná. To znamená, že finančnú situáciu klienta rieši-
me vo všetkých súvislostiach. Analyzujeme jeho 
záväzky, plány a potreby a potom navrhneme tie 
najlepšie produktové riešenia.
Potrebujeme sa však radiť vo financiách? 
Tušíte, koľko je na finančnom trhu produktov 
a ako ich využiť čo najvýhodnejšie? Podľa štatis-
tík človek za svoj život využije približne 70 pro-
duktov – účet, kreditku, hypotéku, poistenie a po-
dobne, no je ich viac ako štyritisíc. Inými slovami 
– 70-krát si vyberá z tisícov možností. Pravdepo-
dobnosť, že si vyberie správne, je extrémne nízka. 
Zato my v Simplea.point sme profesionáli, ktorí 
sa dlhodobo venujeme financiám, ja konkrétne tri-
násty rok. Stále sa zdokonaľujeme vo finančnom 
plánovaní, dostávame nové a nové informácie, 
aby sme klientovi vedeli vybrať najvýhodnejšie 
produkty.
O aké produkty je najväčší záujem?
Aktuálna doba praje investíciám. Ľudia si uvedo-

mujú, že ak nebudú mať peniaze uložené správne, 
nenechajú ich tzv. „pracovať“, tak veľmi často po-
stupne strácajú hodnotu. Pri dnešnej miere inflácie 
to platí viac ako kedykoľvek predtým. Riešenia, 
ktoré prinášame, nie sú o tom, že vybavíme jednu 
konkrétnu požiadavku klienta, napríklad hypotéku, 
ale vždy jeho finančnú situáciu riešime komplex-
ne, od záväzkov po investície, všetko spolu súvisí 
a zvolené produktové riešenie to musí zohľadňo-
vať. Jeho situáciu riešime zároveň spôsobom, ktorý 
je preňho zrozumiteľný. 
Situácia klienta sa však môže časom zmeniť. Rá-
tate s tým?
Aj v tomto je Simplea výnimočná, pretože stavia na 
dlhodobej starostlivosti o klienta, podpisom zmlu-
vy sa naša spolupráca iba začína. Minimálne raz za 
rok – rok a pol sa s klientom opäť stretávame, ana-
lyzujeme zmeny jeho životnej a finančnej situácie 
a finančný plán upravíme tak, aby najlepšie spĺňal 
jeho súčasné očakávania.
Koho stretneme na vašej pobočke?
Skúsených profesionálov, ktorí majú všetky certifi-
kácie Národnej banky Slovenska. Mojím cieľom je 

postarať sa tak o spokojnosť klientov, ako aj o spo-
kojnosť zamestnancov, či už vytvorením príjemné-
ho prostredia, nadštandardným ohodnotením, alebo 
príťažlivým kariérnym plánom. Aktuálne máme 
otvorené ešte dve pozície, preto sa radi stretneme 
s novými zaujímavými adeptmi.

Spoločnosť Simplea priniesla na Slovensko úplne nový koncept služieb v ob-
lasti finančného plánovania. Franšízové pobočky má vo viacerých mestách, 
v Bratislave sú štyri a postupne pribudne ďalších šesť. Dnes vám predstavíme 
Simplea.point v Karlovej Vsi, ktorú vedie franšízantka JANA POČAROVSKÁ. 

V pobočke Simplea vám ponúkame to najlepšie z finančného trhu

Majiteľka franšízy Jana Počarovská

Na výrub stromov mala BVS-ka súhlas okresného úradu.

Pobočka Simplea.point na Námestí sv. Františka 
v Karlovej Vsi je otvorená od pondelka do piatka od 
8. do 18. h. Stretnutie s odborníkmi v príjemnom 
a diskrétnom prostredí si môžete vopred dohodnúť, 
ale takisto sa zastaviť neplánovane.

Pokračovanie zo str. 1
STARÉ MESTO
K rozsiahlemu výrubu v lo-
kalite neďaleko Slavína 
pristúpili vodárne krátko 
po tom, ako tento zámer 
oznámili okresnému úradu.
„V súvislosti s prebiehajúcimi 
rekonštrukčnými prácami na 
vodojeme a prislúchajúcich 
potrubných vedeniach sme 
štandardným spôsobom odo-
slali v dvoch častiach ozná-
menia  pred výrubom drevín 
podľa § 47 ods.7 zákona č. 
543/2002 Z. z. o ochrane prí-
rody a krajiny na Okresný 
úrad Bratislava. Oznámenia na 
výrub drevín uvádzali výlučne 
stromy, ktoré bolo nevyhnutné 
odstrániť pred výkopovými 
prácami z bezpečnostných 
a technických  dôvodov. 
K obom oznámeniam sme zís-
kali súhlas okresného úradu,“ 
uviedol hovorca vodární Peter 
Podstupka. Zároveň dodal: 
„Žiaľ, BVS o výrube neinfor-
movala verejnosť v dostatoč-

nom predstihu, za čo sa ospra-
vedlňujeme.“
Nik asi nespochybňuje, že 
verejný záujem je prvoradý, 
ibaže aj tzv. výnimky na vý-
rub sa dajú zneužiť. V podob-
ných prípadoch býva proces 
rýchly. Paragraf, na ktorý sa 
vodárne odvolávajú, v spo-
menutom odseku 7 hovorí: 
„...Ten, kto chce vykonať 
takýto výrub, je povinný túto 
skutočnosť písomne ozná-
miť orgánu ochrany prírody 
najmenej 15 pracovných dní 
pred plánovaným uskutočne-
ním výrubu. Orgán ochrany 

prírody je povinný zverejniť 
oznámenie na svojom webo-
vom sídle, a to najneskôr do 
troch pracovných dní od do-
ručenia oznámenia.“
„Oznámenia o výrube drevín 
sme okresnému úradu posla-
li dve. Prvé ešte v decembri 
2022 a druhú žiadosť sme 
poslali 25. januára,“ spres-
nil Podstupka. Rúbalo sa 10. 
februára, teda už na 16. deň 
(kalendárny, nie pracovný) 
od podania druhej žiadosti 
okresnému úradu. 
Pre úplnosť dodajme, že in-
vestícia do rekonštrukcie 

vodojemu závisela od schvá-
lenia investičného plánu, čo 
sa stalo až v januári, a výruby 
sa museli urobiť ešte pred za-
čiatkom vegetačného obdobia 
a hniezdenia vtákov. Nemôže 
však prekvapiť, že expresné 
konanie, bez odbornej disku-
sie a riadneho informovania 
občanov i samosprávy, vyvo-
lalo pochybnosti.
„Nestalo sa prvýkrát, že naj-
prv vypílili stromy, a potom 
sa začal cirkus, ktorý do 
dnešného dňa nie je vyrieše-
ný. Akurát stromy zmizli,“ 
komentovala kauzu jedna 
z diskutujúcich na sociálnej 
sieti. A Martin Vlačiky ako 
člen Dozornej rady BVS 
konštatoval – takéto výruby 
na takom citlivom mieste 
treba otvorene komunikovať 
s verejnosťou, ušetrilo by to 
množstvo emócií a negatív-
neho PR, keďže teraz majú 
ľudia pocit, že sa to udialo 
potajomky, poza chrbát... (ac)
 Foto: Marián Dekan

Od oznámenia po výrub stromov prešlo len pár dní 

STARÉ MESTO
V marci uplynie rovných 
desať rokov od otvorenia 
čarovného obchodíka s at-
mosférou prešporského 
koloniálu na Bielej ulici 
v historickom centre mes-
ta. Hoci je výnimočnou 
atrakciou aj pre turistov, 
hrozí, že na jeseň defini-
tívne skončí. Ľudia začali 
podpisovať petíciu na jeho 
záchranu – pomôže?
„Zmluva o prenájme nám 
skončila v septembri minulé-
ho roku, a tak sme požiada-
li o predĺženie aspoň o päť 
rokov. Z magistrátu prišla 
odpoveď, že je to vylúčené, 
nesúhlasili ani s dvojročnou 
zmluvou, len s ročnou. Bez 
udania dôvodu. Budova na 
Bielej 6, kde sídlime, patrí 
mestu, ktoré nás tu už, zrej-
me, nechce. To znamená, že 
22. septembra Obchod v mú-

zeu prestane existo-
vať,“ konštatovala 
smutne spolumaji-
teľka Jela Ševecová. 
Spomína na deň, 
keď v auguste 2012 
dostali zmluvu na 
prenájom priestorov. 
Boli vraj v takom 
zdevastovanom sta-
ve, až jej bolo do 
plaču, mesiace tr-
valo, kým v marci 
2013 Obchod v múzeu – ale-
bo Oldest shop in town, ako 
ho poznajú zahraniční turisti 
– mohli otvoriť a vďaka spo-
lupráci s Múzeom obchodu 
vrátiť do centra kus histórie. 
„Ľuďom sa obchodík páči, 
chodia k nám veľmi radi. Dú-
fali sme, že mesto nás ako dl-
horočných nájomcov upred-
nostní, zdá sa však, že má 
iný zámer, počúvame rôzne 
šumy. K 28. februáru skonči-

lo v tejto budove Múzeum A. 
Fleischmanna, my však chce-
me zostať. Prosili sme predĺ-
žiť zmluvu aspoň do konca 
roka, aby sme mohli dokon-
čiť sezónu, keďže v auguste – 
septembri prichádza najviac 
turistov, no neuspeli sme,“ 
dodala Jela Ševecová. 
Čarovný obchodík pritom 
odporúča ako výnimočnú 
atrakciu aj Bratislavská orga-
nizácia cestovného ruchu. Na 

svojom webe visitbratislava.
com uvádza: „Ak hľadáte 
originálne suveníry, a chce-
te si užiť atmosféru starých 
dobrých čias, určite zamierte 
na Bielu ulicu, do Obchodu 
v múzeu. Nájdete tu staré 
reklamné tabule z medzivoj-
nového obdobia, pokladne, 
pult na predaj zmrzliny a vý-
robu nanukov, či starú fľašu 
od Coca-Coly, ktorá sa u nás 
fľaškovala už začiatkom 
minulého storočia. Sorti-
ment obchodu je starostlivo 
vyskladaný zo slovenských 

výrobkov, a tak 
tu môžete nájsť 
výborné vína, 
pekné umelecké 
suveníry, alebo 
čerstvé Brati-
slavské rožky.“
Dnes sú mnohí 
Bratislavčania 
r o z č a r o v a n í . 
Keď sa dozve-
deli, že Obchod 
v múzeu by mal 
skončiť, nabá-
dali majiteľov – 
spravte petíciu 

na jeho záchranu! „Urobili 
sme ju v online aj papiero-
vej verzii. Môže ju podpísať 
každý, komu bude za nami 
smutno. Možno sa nám spo-
ločne, s podporu ľudí, podarí 
zmeniť rozhodnutie vedenia 
mesta,“ uzavrela Jela Ševe-
cová.
O stanovisko sme požiadali 
aj magistrát, do uzávierky 
sme ho nezískali. (ac)
 FB Obchod v múzeu

Zachráni petícia unikátny Obchod v múzeu?

 Originálny obchodík otvorili pred desiatimi rokmi.

Kde je najvyššia 
úroveň vzdelania
BRATISLAVA
Najvyššia vzdelanostná 
úroveň je v Bratislavskom 
kraji. V roku 2021 bola jej 
hodnota 77, čo je o sedem 
percentuálnych bodov viac 
oproti celoslovenskému 
priemeru. 
Informovala o tom hovor-
kyňa pre Sčítanie obyvateľ-
stva, domov a bytov 2021 
Jasmína Stauder na základe 
štúdie Vzdelanostný a ka-
riérny diferenciál populácie 
SR. „Všetky ostatné kraje 
dosiahli v roku 2021 vzde-
lanostnú úroveň nižšiu, 
nanajvýš rovnú priemeru 
Slovenska. To len potvrdzu-
je postavenie Bratislavy ako 
hlavného mesta a ekono-
mického a vzdelanostného 
centra republiky,“ priblížila 
Stauder. Spomedzi okresov 
sa najvyššia vzdelanostná 
úroveň potvrdila v okresoch 
Bratislava I až V (hodnota 
80).  (TASR)
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telia ako prilákať zamestnancov naspäť do firem-
ných sídiel. V prieskume sa agentúra zamerala aj 
na dôležité nástroje, ktorými môže spoločnosť 
motivovať zamestnancov vrátiť sa do pracovného 
prostredia. Ako tri najdôležitejšie faktory motivá-
cie tráviť viac času v kancelárii boli blízkosť MHD, 
klimatizácia v budove a možnosť parkovania 
v blízkosti pracoviska. Zároveň až 77 percent opý-
taných súhlasilo s výrokom „Je mi príjemné, keď je 
v kancelárii a celej budove veľa zelene“ a napokon 
zeleň v okolí pracoviska ocenilo dokonca 78 per-
cent respondentov prieskumu.

„Vzhľadom na rozsah a kvalitu našich kancelár-
skych projektov či lokality, v ktorých sa nachá-
dzajú, môžem povedať, že disponujeme projekta-
mi pre každého klienta a samotný prieskum nám 
to iba potvrdil. Staviame plnohodnotné moderné 
mestské štvrte, v ktorých sa dá kvalitne žiť, pra-
covať a realizovať. Nábrežná štvrť Eurovea City 
pri Dunaji prináša dizajnové kancelárie Pribino-
va 34 a Pribinova 40 v súlade s ESG princípmi, 
v River Parku ponúkame flexibilné butikové kan-
celárie s výbornou dostupnosťou podobne ako vo 
Westend biznis zóne situovanej na jednom z naj-
väčších dopravných uzlov Patrónke s viac ako 
dvadsiatimi spojmi z každej časti Bratislavy. Zá-
roveň ponúka vynikajúce možnosti parkovania na 
viac ako 2000 parkovacích miestach, ktoré sú pre 
klientov v cene nájmu, bohatú občiansku vybave-
nosť vrátane vlastného office food courtu, mater-

skú školu, poštu, potraviny či drogériu a to všetko 
v blízkosti zelenej lokality Železnej studničky,“ 
hovorí Róbert Tenczer. 

Ešte jeden údaj v prieskume upútal, keďže až 
63 percent opýtaných považuje za mimoriadne 
dôležitý atraktívny interiérový dizajn kancelárií 
či spoločných priestorov a oceňujú aj privátny 
priestor v podobe obľúbených „silent rooms“. 
„Veľmi sa nám osvedčil koncept zdieľaných 

kancelárií De.signed by v Toweri 115, preto 
s ním pokračujeme aj v River Parku a Pribino-
vej 34 v Eurovea City. Ponúka štýlové a funkčné 
kancelárie od renomovaných architektonických 
ateliérov v zelených budovách so špičkovými 
službami a to je trend, ktorý chceme uplatniť 
v našich komerčných projektoch,“ dopĺňa Ró-
bert Tenczer.

Najväčšiu ponuku kancelárií nájdete 
na bratislavaoffices.sk.

Preferencie Slovákov týkajúce sa pracovného pro-
stredia zisťovala prieskumná agentúra v štvrtom 
kvartáli 2022 online formou. Na prieskume sa zú-
častnilo 500 respondentov z Bratislavského kraja, 
ktorí boli v produktívnom veku a pracujú najmä 
v administratíve, obchode a službách, verejnej 
a štátnej správe a vo finančnom sektore a ekono-
mike. 

Zamestnancom chýbalo vybavenie 
a kolegovia
Po dlhých mesiacoch strávených doma väčšina za-
mestnancov uvítala aspoň čiastočný návrat do pra-
covného prostredia, kde podľa prieskumu oceňujú 

lepšie pracovné a technické vybavenie. Okrem toho 
s výrokom „Chýba mi osobný kontakt s kolegami“ 
súhlasilo až 59 percent opýtaných. Vzhľadom na 
menej možností stretávať sa počas pandémie s pria-
teľmi či rodinou, boli práve kolegovia jediní, ktorí 
medzi sebou udržiavali kontakt s okolitým svetom. 
Preto je zrejmé, že hlavným dôvodom pri návrate 
do kancelárií bola socializácia s kolegami a lepšie 
podmienky pre prácu. 

Naopak, pri práci z domu ocenili respondenti mož-
nosť efektívnejšie spravovať svoj čas, pričom s vý-
rokom „Pri práci z domu si viem lepšie zadeliť čas 
a venovať sa rodine“ súhlasilo až 79 percent opý-

taných. Na druhej strane uznali, že na home office 
boli rozptyľovaní starostlivosťou o domácnosť a 42 
percent opýtaných malo problém oddeliť pracovný 
čas od súkromného.

Počas dvoch rokov pandémie sa teda zmenili 
požiadavky nájomníkov na nové priestory a to 
najmä s ohľadom na väčšiu flexibilitu kancelárií 
či hygienické normy. Situáciu na kancelárskom 
trhu približuje Róbert Tenczer, riaditeľ oddele-
nia komerčných nehnuteľností v JTRE, ktorá je 
najväčším správcom administratívnych priesto-
rov v Bratislave s viac ako 400-tisíc štvorcový-
mi metrami prenajímateľnej plochy: „Časť ná-
jomcov, najmä zahraničných spoločností, mala 
na korporátnej úrovni pokyn ušetriť na veľkosti 
prenajímaného priestoru, ale vzhľadom na to, že 
nájomné tvorí len okolo 10 percent firemných 
nákladov, nešlo o významný trend a väčšina 
korporácií z tejto požiadavky nakoniec upustila. 
Naopak, cítiť návrat k dlhodobým trendom riade-
nia založeným na spolupráci v tímoch a návrate 
zamestnancov do kancelárií. Pandémia pomohla 
urýchliť nasadenie niektorých inovácií a trendov 
a väčšej  implementácii hybridného modelu práce 
z domu a z kancelárie.“

Na pracovisku oceňujú klimatizáciu 
a parkovanie
Napriek spomínaným výhodám práce z kancelárie 
či „nového“ hybridného modelu riešia zamestnáva-

Prieskum medzi zamestnancami: 
Ako spoločenská situácia mení pracovné návyky

Jednou z najzásadnejších zmien, ktorú priniesla pandémia, je nový spôsob 
práce. Hromadný presun z firemných kancelárií k práci z domu privítali za-
mestnanci rôzne – niektorí si pochvaľovali efektívnejšie využívanie času, iní 
mali problém oddeliť prácu od súkromia a väčšine chýbal osobný kontakt 
s kolegami. Práve to považovali zamestnávatelia za hlavnú prekážku efekti-
vity práce a budovania firemnej kultúry, a preto lákajú zamestnancov späť 
do kancelárií. Hoci sa pracovný rytmus pozvoľna vrátil do starých koľají, 
v čiastočnom home office chcú zamestnanci pokračovať aj naďalej. Výsled-
ky prieskumu agentúry MN Force realizovaného pre spoločnosť J&T Real 
Estate (JTRE) ukázali, že takmer 50 % opýtaných preferuje tzv. hybridný 
model práce, teda časť pracovného času na pracovisku a časť doma.

BRATISLAVA
Každý túži prežiť posled-
né chvíle života, keď nie 
je nádej na uzdravenie, 
v kruhu svojich blízkych, 
doma. K tomu, aby to 
v Bratislave a jej oko-
lí bolo možné, prispieva 
už piaty rok i mobilný 
hospic Simeon. Paliatív-
nu starostlivosť poskytuje 
bezplatne a vy máte teraz 
príležitosť podporiť dob-
rú vec.
„Sme mobilný hospic, kto-
rý zabezpečuje v domácom 
prostredí odbornou službou 
čo najvyššiu kvalitu života 
pacientov a zmiernenie ich 
utrpenia v terminálnom štá-
diu ochorení, najčastejšie 
onkologických,“ priblíži-
la riaditeľka Simeon cen-
tra Soňa Böhmová. 

Táto cenná služba však 
zápasí s nedostatkom fi-
nancií,  keďže funguje 
pre pacientov bezplatne 
a svoju prevádzku zabez-
pečuje vďaka sponzorom 
a darom. Ak uvažujete nad 
tým, komu poskytnúť dve 
percentá zo svojich daní,  
i toto je jedna z možnos-
tí. „Dáte nám tým šancu 
udržať, rozvíjať a skvalit-
ňovať bezplatné poskyto-
vanie mobilnej hospicovej 
starostlivosti pacientom, 
ktorí si prajú stráviť po-
sledné obdobie svojho ži-
vota až do jeho konca v do-
mácom prostredí, bez 
zbytočného utrpenia a v čo 
najlepšej kvalite,“ hovorí 
riaditeľka centra. Potreb-
né informácie nájdete na  
www.hospic-simeon.sk. (ms)

Chorým pomáhajú 
bezplatne, no aj oni 
potrebujú podporu

LAMAČ
Nemocnica novej generácie, 
ktorá vyrástla na Boroch, 
privíta prvých pacientov 
koncom marca tohto roku.
Štrnásť špičkových operač-
ných sál, urgentný príjem 
novej generácie, osem in-
tímnych pôrodných izieb 
namiesto sál, robotická cen-
trálna nemocničná lekáreň, 
zdravotná starostlivosť or-
ganizovaná v multidiscipli-
nárnych programoch, inova-
tívne procesy, nadštandardné 
rádiodiagnostické vybavenie, 

jednolôžkový štandard pre 
pacienta či liečivé prostredie 
- aj taká bude prvá koncová 
nemocnica siete Svet zdravia 
na lamačských Boroch.   
Nemocnica je priprave-
ná prevziať zodpovednosť 
o tých najnáročnejších pa-
cientov z celého Sloven-
ska. Poskytne plánovanú aj 
akútnu zdravotnú starostli-
vosť na najvyššej európskej 
úrovni. O pacientov sa bude 
starať 1 500 zamestnancov, 
z toho 322 lekárov, 440 zdra-
votných sestier, 470 zdravot-

níkov a 270 zamestnancov 
administratívy. 
Zdravotnú starostlivosť bude 
poskytovať v podmienkach 
verejného zdravotného po-
istenia. To znamená, že na 
ošetrenie vám postačí preu-
kaz poistenca. Medzi prvými 
sa otvoria nemocničné ambu-
lancie a rádiologické odde-
lenie, nasledovať bude jed-
nodňová chirurgia. V máji tu 
už budú prvé operácie a za-
čiatkom leta spustia pôrodni-
cu s neonatológiou.  (ts)
 Foto: Nemocnica Bory

Nemocnica Bory otvára už v marci 

Päťpodlažná budova nemocnice je navrhnutá 
s vysokým dôrazom na efektivitu prevádzky.
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Obnova 
divadla
pokračuje
STARÉ MESTO
Na rekonštrukcii Bratislav-
ského bábkového divadla, 
ktorá sa začala v auguste 
2021, sa aktívne pracuje.
Zrealizované sú už viaceré 
dôležité stavebné časti. Bra-
tislavský samosprávny kraj 
(BSK) má hotové aj vizuali-
zácie interiéru. „Kompletne 
vynovené bude foyer, javisko 
i hľadisko. Divadlo bude mať 
aj úplne nové svetelné, zvu-
kové a javiskové technológie. 
Bude to divadlo 21. storočia, 
a zároveň najmodernejšie 
bábkové divadlo na Sloven-
sku,“ priblížil predseda BSK 
Juraj Droba. Predstavenia 
bábkového divadla sú zatiaľ 
v priestoroch Radošinského 
naivného divadla. (ts)

Zábradlia 
nahradí zeleň

BRATISLAVA
Dopravno-bezpečnostné 
zábradlia plnia dôležitú 
ochrannú funkciu, v Bra-
tislave ich je však viac ako 
treba.
Metropolitný inštitút Bratisla-
vy (MIB) konštatuje, že v na-
šom meste je množstvo nadby-
točných zábradlí, ktoré znižujú 
komfort pešieho pohybu, a tiež 
kvalitu verejného priestoru. 
MIB preto pripravil koncepč-
né pravidlá, vďaka ktorým sa 
zo zábradlia stane funkčný 
a estetický prvok vo verejnom 
priestore. Alternatívou k zá-
bradliu môže byť zeleň alebo 
mobiliár, ktorý vytvára mäkkú 
psychologickú prekážku, účin-
nou bariérou sú tiež veľké kve-
tináče a živé ploty. (ts)
 Foto: MIB

k vytvoreniu uzavretého 
miesta, ktoré nebude rušiť 
okolitý svet. Otvor v stre-
che ponúkne pohľad na ko-
mín z roku 1914, a tiež na 
pôvodné historické parné 
kotle. Na jednom z okra-
jov bazéna plánujeme vy-
budovať ležadlá s vodnou 
masážou,” priblížil Gábor 
Bindics, ktorý projektovo 
koordinuje rekonštrukciu 
kúpeľov. 
Súčasťou areálu kúpe-
ľov bude aj suchá sauna. 
Takýto typ sauny v po-
dobe teplovzdušnej ko-
mory sa tu nachádzal aj 
v roku 1895. V blízkosti 
sedacích bazénov nájdete 
parný kúpeľ, ktorý bude 
kopírovať pozíciu pôvod-
ného svetlíka. Architekti 
tu navyše navrhli zavesený 
oblúkový podhľad, vďaka 
čomu bude svetlo od svet-
líka prechádzať po obvode 
sauny.  (ts)
 Foto: Marián Dekan, 
 vizualizácia: MIB
Viac na www.banoviny.sk

 ČISTENIE HROBOV 

Ing. Miroslav Greisiger 

DOSEKÁVANIE PÍSMA 

www.greisiger.sk 
0940 653 651, 0919 205 521 

 AKCIA!! Ceny platné  
pri objednaní do 30.4!! 

 

 

POMNÍKY,TABUĽKY S MENAMI , FOTOGRAFIE, VÁZY  A SVIETNIKY,    
RENOVÁCIE HROBOV, BRÚSENIE STARÝCH NÁPISOV 

Čistenie: Jednohrob 100€  85€  Dvojhrob 150€ 130€ Impregnácia ZDARMA 
Dosekávanie písma:        Do 5 znakov 60€, 6-11 znakov 120€ 
priamo na cintoríne        12 –30 znakov  12€/znak, 31 a viac 11€/znak 
Obnova písma:   2€ 1,5€/znak Doprava a obhliadka ZDARMA 
Žulová krycia doska už od 600€,  pomník vrátane nápisu už od 600€ 
 
 

Sme tu pre Vás už od roku 2014 a máme za sebou viac ako 12 000       
spokojných zákazníkov, stavte na kvalitu a staňte sa ďalším z nich.  

ZUBNÁ AMBULANCIA 
AMBULANCIA 

STOMATOCHIRURGIE 
A IMPLANTOLÓGIE

oznamuje zmenu pracovnej 
doby od 15-21h

ošetríme každého, kto nám zavolá

0905 662 407 
STROMOVÁ 16, BA KRAMÁRE

STARÉ MESTO
Mnohí ju poznajú najmä 
ako zvieraciu ombudsman-
ku, je to však iniciatíva, 
ktorej sa venuje popri prá-
ci v komunále. Právnička 
ZUZANA STANOVÁ do-
siahla pozoruhodné úspe-
chy pri záchrane nášho 
kultúrneho a prírodného 
dedičstva, a aj vďaka tomu 
sa ocitla na tohtoročnom 
zozname výnimočných 
osobností nominovaných 
na ocenenie Krištáľové 
krídlo.

Pri vašej nominácii sa spo-
mína množstvo rôznych 
aktivít, od boja proti tyra-
nom zvierat cez záchranu 
historických budov až po 
obnovu ikonických záhrad 
v Bratislave. Ktorá z nich 
je vaša srdcovka? 
Ťažká otázka, neviem si 
medzi nimi vybrať. Od det-
stva mám vášeň pre kultúrne 
a prírodné dedičstvo Brati-

slavy, tá ma formovala. A po-
tom, samozrejme, zvieratká. 
Pre mňa sú to nerozdeliteľné 
svety, jeden bez druhého ne-
môže byť.

Tipovala som zvieraciu 
ombudsmanku, keďže ste 
autorkou novely Trestné-
ho zákona, ktorá sprísnila 
tresty za týranie zvierat, 
tiež spoluautorkou veteri-
nárneho zákona, podľa kto-
rého je zviera živá, cítiaca 
bytosť.
Upresním to. Sme mimovlád-
na organizácia, v rámci kto-
rej funguje aj naša iniciatíva 
Zvierací ombudsman. Tvorí 
ju tím mladých ľudí, najmä 
právnikov, ktorí sa snažia 
o systémové zmeny pre hu-
mánnejší a empatickejší prí-
stup spoločnosti k zvieratám, 
ale aj celkovo k životnému 
prostrediu. A všetko to robí-
me popri svojej hlavnej práci. 
Ja sa venujem predovšetkým 
ochrane prírody a záchrane 

kultúrneho dedičstva, oži-
veniu starých zabudnutých 
miest v Bratislave.

Áno, najmä Bratislavčania 
vedia, že ste boli naprí-
klad ťahúňom revitalizácie 
chátrajúcej Prüger-Wall-
nerovej záhrady. Čím vás 
fascinuje? 
Na Prügerku upozornil Ka-
mil Procházka z horárne 
v Horskom parku v čase, 
keď Bratislava dostala do 
daru sto cyperských boro-
víc a hľadalo sa miesto, kde 
ich vysadiť. Keď sme tam 
prišli, zostali sme v nemom 
úžase. Videla som famózny 
priestor so silným príbehom 
svetového hoteliéra Heinri-
cha Prügera, ktorý nám dal 
legendárny Carlton. Zároveň 
sme zistili, že je tam fauna 
a flóra európskeho významu, 
sú tam vzácne mokrade, aj 
pôvodná vila stále stojí, hoci 
má už iného vlastníka, ktorý 
ju zrekonštruoval. Moje srd-
ce začalo pre túto záhradu 
biť v okamihu, ako som sa 
v nej prvýkrát ocitla. Projekt 
jej oživenia, samozrejme, 
nie je „môj“, patrí mestu, 
a park patrí všetkým.... Ale 
pre mňa ako nadšenca pre 
ochranu životného prostre-
dia a kultúrneho dedičstva 
je Prügerka so všetkým, čím 
je, neuveriteľne cenná, nič 
sa jej nevyrovná. Môj bý-
valý kolega v komunále raz 
povedal, že potrebuje niečo, 
čo ho motivuje „ráno vstať 
z postele“. Ja kvôli tejto zá-
hrade „vstávam z postele“ 
desať rokov. 

Aj miesto nášho stretnutia 
ste navrhovali práve v Prü-
gerke. Čo vidíte, keď tam 
prídete?
Vidím mladých ľudí v oble-
čení z 30. rokov pod stroma-
mi na deke, ktorí si púšťajú 
bossa novu, alebo deti, ktoré 
sa tam hrajú, seniorov s tre-
kingovými paličkami, ľudí 
na bicykli, zamilované páry, 

úspešne sa rozbehla aj ko-
munitná záhrada... To všetko 
potvrdzuje, že takmer desať-
ročné úsilie, počas ktorého 
som zvládla aj dve materské 
dovolenky, malo zmysel. Je 
to dobrý pocit. 

Ste tiež hlavnou koordiná-
torkou projektu obnovy 
Kochovej záhrady. O jej 
oživenie sa pokúšali rôzne 
iniciatívy, no až teraz sa to 
podarilo. Vďaka čomu?
Kľúčové bolo, že mesto sa 
dokázalo dohodnúť s rezor-
tom vnútra, ktorý bol vlast-
níkom areálu, na zámene 
pozemkov. Priznám sa však, 
že po predchádzajúcich 
skúsenostiach som bola pri 
Kochovej záhrade skeptická. 
Keď som sa dozvedela, že 
by sa zámena mohla podariť, 
povedala som si - uverím, 
keď uvidím. A neuveriteľné 
sa naozaj stalo, čo je bez de-
baty úžasný úspech. Toto sú 
momenty, ktoré mi dávajú 
množstvo životnej energie. 

Poďme teraz k vašej ďalšej 
vášni, k zvieratám. Podari-
lo sa vám presadiť dôležitú 
legislatívu na ich ochranu, 
ako to však vyzerá v praxi? 
Pochopiteľne, jedna vec je 
prijať zákon a druhá vykonať 
ho. Na to treba zabezpečiť 
nielen dostatočné kapaci-
ty policajtov, veterinárov či 
úradníkov na rôznych úrov-
niach, ale zároveň oni sami 
musia mať motiváciu vážne 
riešiť prípady týrania, čo nie-
kedy zlyháva. 

Kto sú tyrani zvierat, aké 
sú vaše poznatky?
Takmer na sto percent ide 
o agresívnych ľudí, ktorí sú 
nebezpeční nielen pre zviera-
tá, ale v mnohých prípadoch 
ohrozujú i svoje okolie. Po-
tvrdili nám to skúsenosti za 
tých približne desať rokov, 
odkedy na dobrovoľníckej 
báze riešime podnety sťažo-
vateľov z celého Slovenska. 

ZUZANA STANOVÁ: Prügerka mi dáva každý deň 
energiu usilovať sa meniť veci k lepšiemu

Aj preto by malo násilie na 
zvieratách zaujímať každého. 

Čiže v čom je posun?
Určite je úspech, že mnohí 
politici sa už téme ochra-
ny zvierat seriózne venujú. 
Veľmi dôležité je tiež, že 
svedkovia týrania sú ochot-
nejší nahlásiť suseda napriek 
hrozbám z jeho strany. Na-
pokon, fakt, že zviera nie je 
vec, vie dnes už aj páchateľ, 
ktorý mu ubližuje. Ďalšie 
pozitívum je, že sa nám darí 
v spolupráci s orgánmi štát-
nej správy postupne meniť 
pohľad úradov na týranie 
zvierat. Výrazne sa naprí-
klad posilnili kapacity envi-
ropolicajtov – trestné činy 
na zvieratách sa stali vďaka 
našej novele súčasťou en-
vironmentálnej kriminality. 
Teda ich vyšetrujú špecialisti 
na environmentálnu krimina-
litu, nie bežní policajti. 

Tresty však bývajú nízke, 
pritom ide o prečin, kde 
hrozí až päť rokov odňatia 
slobody. Skončil vôbec nie-
ktorý násilník vo väzení?
Žiaľ, represia nefunguje tak, 
akoby mala. Často sa stáva, 
že sa robia tzv. odklony, to 
znamená, že hoci ide o trest-
ný čin, prípad môže skončiť 
napríklad podmienečným 
zastavením trestného stí-
hania. Alebo sa uplatní tzv. 
materiálny korektív a trest-
nosť činu zanikne. Čo je 
vážnejšie, aj keď sa prijme 
obžaloba, teda sa neuplat-
ní materiálny korektív, tak 
ani vtedy sa prípad nemu-
sí skončiť podmienkou či 
trestom odňatia slobody, ale 
len peňažným trestom vo 
výške, povedzme, 400 eur. 
To už by bolo jednoduchšie 
posunúť ho rovno regionál-
nej veterinárnej a potravino-
vej správe, ktorá môže udeliť 
pokutu až 2 000 eur. 

Môže do tohto procesu 
vstúpiť Zvierací ombuds-
man?
Viackrát sa nám podarilo, 
napríklad v rámci závereč-
nej reči, keď sme zastupovali 
poškodených, zmeniť pohľad 

súdu na nízku trestnú sadzbu. 
Sme však len občianski ak-
tivisti, ktorí máme jedinú 
výhodu, že všetci pracujeme 
vo verejnej správe. Vieme 
presne, ako funguje, a sme 
právnici. Hľadáme cesty, 
akým spôsobom páchateľov 
postihnúť, pričom veľakrát 
ide o detaily, právnické kľuč-
ky. Zároveň vieme, čo reálne 
môžeme očakávať. Prokura-
túra či súdy s nami spolupra-
cujú, máme u nich otvorené 
dvere, ale, žiaľ, vidíme, že 
posun ide slimačím tempom. 
Veď systém nie je momentál-
ne schopný účinne ochrániť 
ani týrané ženy... Nemáme 
teda inú šancu, len stále vplý-
vať, tlačiť, ozývať sa a dúfať, 
že raz sa to cez ten kopček 
prehupne.

Chápu to obetavci, ktorí sa 
starajú o týrané zvieratá 
v teréne?
Ťažko vysvetlíte, ako je mož-
né, že násilník dostal len pod-
mienku alebo len peňažný 
trest, keď paragrafy hovoria 
jasne. Chcú vidieť, že kru-
tosť bola potrestaná a ak sa 
tak nestane, prirodzene cítia 
bezmocnosť. Robia obdivu-
hodnú prácu, ktorá je veľmi 
náročná takisto na psychiku. 
Chcem preto povedať, že 
moja nominácia na Krištáľo-
vé krídlo patrí aj im a keby 
som náhodou toto ocenenie 
získala, bude pre všetkých, 
ktorí v tejto chvíli alebo 
o štvrtej ráno či o desiatej ve-
čer idú na miesta, kde budú 
svedkami niečoho veľmi ška-
redého. (ac)
 Foto: Krištáľové krídlo
Celý rozhovor nájdete 
na www.banoviny.sk.

Zuzana Stanová

STARÉ MESTO
Hlavné mesto, Metro-
politný inštitút Brati-
slavy a ateliér OPPS 
architettura pracujú na 
kľúčových detailoch bu-
dúcej podoby mestských 
kúpeľov Grössling. Na 
vizualizácii vidíte, ako 
bude vyzerať vonkajší 
bazén.
Vonkajší bazén, ktorý pri-
budne k trom vnútorným 
bazénom, bude inšpiro-
vaný konceptom starých 
rímskych kúpeľov, pre 
ktoré je typická otvorená 
strecha nad vodnou plo-
chou. Výhodou rímskych 
kúpeľov je najmä to, že 
umožňovali lepšie spo-
ločenské vyžitie pre kú-
peľných hostí, pretože sa 
mohli prechádzať okolo 
bazéna, diskutovať či hrať 
spoločenské hry. 
„Skleník nad priestorom 
okolo bazéna prispeje 

Ako sa vám páči budúci vonkajší 
bazén ikonických kúpeľov Grössling?

Kúpele chcú otvoriť o tri roky
Rekonštrukcia kúpeľov, ktoré sú jedným z posledných neobno-
vených národných kultúrnych pamiatok v centre Bratislavy, sa má 
ukončiť v roku 2026. Predstihové otváranie knižnice v roku 2024 
je podľa Gábora Bindicsa ešte otázne, záleží najmä na nastavení 
plánu organizácie výstavby. S financovaním pomôže mestu štátny 
investičný fond Slovak Investment Holding.

Vizualizácia vonkajšieho bazénu

Na tomto mieste vybudujú vonkajší bazén.

NÁVRH

DNES
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STARÉ MESTO
Holičstvo na Záhradníckej 
ulici púta pôvodným ná-
pisom na fasáde, ktorý si 
chráni viac ako 70 rokov, 
málo takých dnes vidíte 
v Bratislave. Vnútri už ten-
to pánsky svet vyzerá ako 
ktorýkoľvek iný moderný 
barber shop, kde tri skúse-
né kaderníčky občas naprá-
vajú i to, čo pokazil rýchlo 
školený barbier v inej pre-
vádzke. Nájdete tu aj Viktó-
riu Salkovú, ktorú zaúčal le-
gendárny holič Arpád Nagy. 
Občas jej vraj zveril do rúk 
známeho politika či umelca, 
neskôr ju vyhľadávali sami.
„Arpiho som spoznala 
v Luxorke, kde som pracova-
la krátko po skončení školy, 
mala som vtedy osemnásť 
rokov. My učnice sme ho mi-
lovali, do dnešného dňa som 
mu vďačná za všetko, čomu 
ma naučil,“ hovorí s dojatím 
Viktória, ktorej všetci hovo-
ria Viki. 
Legendárny Arpád Nagy, 
ktorý celý život strihal v zná-
mych bratislavských holič-
stvách a svoj „salón“ si udr-
žiaval aj v deväťdesiatke, hoci 
už vo svojom byte, mladým 
kaderníčkam prízvukoval 

- k zákazníkom musíte byť 
vždy milé, nesmiete dať naja-
vo, že máte nejaké problémy! 
„To mám stále v pamäti,“ 
priznáva kaderníčka, ktorá sa 
o pánske účesy a brady stará 
rovných štyridsať rokov. Ani 
nám neprezradí, či ju naprí-
klad nebolia nohy, keď na 
nich stojí od rána do večera, 
v kresle má niekedy aj dvad-
sať zákazníkov za deň. „Pra-
videlne cvičím, potom to ide.“
Myslí najmä na to, aby sa 
zákazník cítil príjemne a od-
chádzal spokojný. A opäť 
spomenie Arpiho, ktorého 
vyhľadávali mnohí známi 
herci, športovci či politici, 
ale aj bežní ľudia pre jeho 
ľudský prístup i kumšt. V ho-
ličstve sú si všetci rovní.
„Naučil ma, že šikovná ka-
derníčka musí mať v hlave 
akoby fotokópiu účesu, ktorý 
ide robiť. Niektorí muži za 
mnou prídu rovno s fotkou, 
z ktorej musím vedieť vyčí-
tať postup a potom ich ostri-
hať nielen precízne, čisto, 
ale zároveň rýchlo. Arpi ma 
učil, že modernejší strih treba 
urobiť do dvadsať minút, naj-

viac do polhodiny. Dnes to 
už dokážem aj za päť minút 
a výsledkom je spokojnosť,“ 
usmieva sa Viki.
Dlhé roky strihala Petra Co-
lotku, predsedu vlády z čias 
bývalého režimu, má od neho 
aj tri knižky s venovaním 
„milej pani Vikine“. Chodil 
k nej i bývalý minister kul-
túry Miroslav Válek, obľú-
bený kňaz Anton Srholec či 
významný politik Alexan-
der Dubček... A v časoch, 
keď strihala na Námestí 1. 
mája,  sedeli v jej kresle na-
príklad herci Július Pántik 
a Július Satinský. 
Do holičstva na Záhradníc-
kej, kde pracuje 22 rokov, 
zájdu dvadsaťroční aj de-
väťdesiatnici a jedni i druhí 
môžu byť spokojní. Kader-
níčky sú šikovné, vedia uro-
biť hoci číro a´la Hamšík, ak 
si pán zaželá. „Máme dobré 
referencie, práve sme dosta-
li aj diplom ako ocenenie za 

naše služby. Svoju robotu si 
robíme na sto percent. Koľ-
kokrát sa stane, že prídu muži 
z barber shopu v meste, aby 
sme im opravili účes. Niekto-
rí barbieri si urobia polročný 
kurz, naučia sa jeden strih 
a myslia si, že zažili svet,“ 
poznamenáva Viki.
Najčastejšou chybou podľa 
nej je, že vlasy vystrihajú 
do pol hlavy do nulky, ale 
nezvládnu prechod. „Arpi 
mi vždy vysvetľoval, že na 
to mám dávať veľký pozor. 
Teraz to učím dcéru, ktorá 
sa napokon tiež stala kader-
níčkou. Škoda, že som sa 
mu s tým nestihla pochváliť, 
zomrel pred rokom. Tešil by 
sa, veľmi jej fandil, vždy ho-
voril, že má talent. Dnes si už 
len pripomínam, aký obdivu-
hodný bol môj super učiteľ 
a strihám tak, ako mi to uká-
zal.“  (ac)
 Foto: Marián Dekan, 
 archív V. S.
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Prvé Martinské
hody sa začnú 
11. novembra
STARÉ MESTO
Mestská časť Staré Mesto tento
rok organizuje po prvýkrát Sta-
romestské martinské hody. Sú
zasvätené patrónovi hlavného
staromestského kostola, kto-
rým je Katedrála sv. Martina.
Martinské hody budú od piat-
ku 11. novembra do nedele 13.
novembra 2016 na Rudnayo-
vom námestí a na Panskej ulici
v blízkosti katedrály.
Martinské hody otvoria 11.
novembra 2016 o 16.00 h  staros-
ta Starého Mesta Radoslav Štev-
čík a arcibiskup a metropolita
Bratislavskej arcidiecézy Stani-
slav Zvolenský. O 17.00 h bude
svätá omša v Katedrále sv. Mar-
tina.
V sobotu 12. novembra budú od
10.00 do 17.00 v dome umenia
pre deti BIBIANA na Panskej 41
tvorivé dielne Martinove husi -
Sv. Martin patrón tkáčov a klo-
bučníkov, o 11.00 h a o 17.00 h sa
uskutočnia v Gašparkove na Rud-
nayovom námestí divadelné pred-
stavenia pre deti. O 17.00 bude v
katedrále nasledovať svätá omša a
o 18.00 h bude na Rudnayovom
námestí živý obraz stretnutia
žobráka so sv. Martinom - Martin
z Tours a žobrák. O 18.30 h sa
vyberie lampiónový sprievod z
Rudnayovho námestia cez Pan-
skú ulicu, Hviezdoslavovo ná-
mestie, Rybársku bránu a Sedlárs-
ku ulicu do Zichyho paláca na
Ventúrskej 9.
V nedeľu 13. novembra o 10.30 h
ukončí Martinské hody slávnost-
ná svätá omša v katedrále. (brn)

Čierna stavba
z Rybárskej
brány zmizla
STARÉ MESTO
Po poldruharočnom úsilí súčas-
nej samosprávy Starého Mesta
zmizla z Rybárskej brány nele-
gálna stavba presklenej terasy
reštaurácie Lido. Tá tu bola od
leta 2014, predchádzajúca sa-
mospráva však nekonala a
súčasnej trvalo odstránenie pol-
druha roka.
„Od nástupu do funkcie sme
využili všetky zákonné možnosti
miestneho úradu, aby sme túto
nepovolenú celoročnú terasu
odstránili. Vlastník terasy využil
všetky zákonné možnosti, čo celý
proces odstránenia predlžovalo.
Napokon sme sa však dopracova-
li ku konkrétnemu výsledku,“
uviedol starosta Starého Mesta
Radoslav Števčík.
Proti rozhodnutiu stavebného
úradu o odstránení čiernej stavby
sa majiteľ odvolal, odvolací orgán
však dal za pravdu samospráve.
Nasledoval návrh na exekúciu,
opäť dovolanie sa stavebníka. Aj
súd však dal pred niekoľkými
týždňami za pravdu Starému
Mestu a presklená terasa musela
ísť preč. Podľa zásad mestskej
pamiatkovej rezervácie Starého
Mesta nesmie byť umiestnená
žiadna celoročná presklená terasa.
Samospráva Starého Mesta tento
rok nastavila aj nové pravidlá pre
letné terasy, čím sa odstránila
svojvôľa niektorých majiteľov
prevádzok, ktorí neváhali zaberať
väčšinu verejného priestoru pešej
zóny. Starosta Starého Mesta po
dohode s Krajským pamiatkovým
úradom v Bratislave rozhodol o
pravidle 50:50, teda 50 percent
komunikácie je možné zabrať let-
nými terasami a 50 percent musí
byť priechodných. Každá pre-
vádzka tak má nárok terasu v
šírke 25 percent šírky ulice.
„Nový spôsob rozmiestňovania
letných terás podnikatelia akcep-
tovali, za čo sa im chcem poďako-
vať. Pravidelne sme v lete kontro-
lovali záber terás, v prípade, že
došlo k väčšiemu záberu, bol
dodatočne zdanený a prevádzka
dostala pokutu. Tí, ktorí prevádz-
kovali terasy bez povolenia,
dostali mastné pokuty,“ uviedol
starosta Števčík. (brn)

STARÉ MESTO
Mestská časť Staré Mesto vo
štvrtok 20. októbra 2016 sláv-
nostne otvorí nový park na
Belopotockého ulici. Ukončí sa
tak niekoľkoročný boj obyvate-
ľov tejto lokality o záchranu
zelenej plochy medzi budovou
rozhlasu a ulicami Belopotoc-
kého a Lehotského. Súčasne s
parkom bude otvorený aj nový
výbeh pre psov v susedstve
parku.
Práce na vybudovaní parku boli
dokončené ešte v lete, samosprá-
va však park zatiaľ nesprístupnila
verejnosti, keďže tráva nebola
dostatočne zakorenená. Bodkou
za vybudovaním parku bola mi-
nulý týždeň výsadba platanu, kto-
rý pochádza z výhonkov stromu z
dunajského nábrežia, ktorý musel
ustúpiť výstavbe River Parku.

„Som rád, že sa nám podarilo
zavŕšiť úsilie obyvateľov tejto
lokality a samosprávy o záchranu
kúska zelene pred výstavbou,
ktorá tu bola naplánovaná aj
povolená. Staromešťania tak
dostávajú do užívania plnohod-
notný park, ktorý by mal slúžiť na
oddych všetkým vekovým skupi-
nám. Súčasne som rád, že sa nám
v tesnej blízkosti parku podarilo
spoločne s RTVS vybudovať
nový výbeh pre psov, keďže do
parku  je vstup so psami zakáza-

ný. Toto by mala byť ukážka
komplexného riešenia verejných
priestorov, aby sme uspokojili
všetky komunity z okolia,“ uvie-
dol starosta Starého Mesta Rado-
slav Števčík.
Slávnostné otvorenie parku za
účasti primátora Iva Nesrovnala,
riaditeľa RTVS Václava Miku a
starostu Radoslava Števčíka je
naplánované na štvrtok 20. októb-
ra 2016 o 15.30 h. Pozvaní sú
všetci obyvatelia Belopotockého
a ďalších okolitých ulíc. (brn)

Vo štvrtok slávnostne otvoria park
na Belopotockého a nový psí výbeh
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Prvé Martinské
hody sa začnú 
11. novembra
STARÉ MESTO
Mestská časť Staré Mesto tento
rok organizuje po prvýkrát Sta-
romestské martinské hody. Sú
zasvätené patrónovi hlavného
staromestského kostola, kto-
rým je Katedrála sv. Martina.
Martinské hody budú od piat-
ku 11. novembra do nedele 13.
novembra 2016 na Rudnayo-
vom námestí a na Panskej ulici
v blízkosti katedrály.
Martinské hody otvoria 11.
novembra 2016 o 16.00 h  staros-
ta Starého Mesta Radoslav Štev-
čík a arcibiskup a metropolita
Bratislavskej arcidiecézy Stani-
slav Zvolenský. O 17.00 h bude
svätá omša v Katedrále sv. Mar-
tina.
V sobotu 12. novembra budú od
10.00 do 17.00 v dome umenia
pre deti BIBIANA na Panskej 41
tvorivé dielne Martinove husi -
Sv. Martin patrón tkáčov a klo-
bučníkov, o 11.00 h a o 17.00 h sa
uskutočnia v Gašparkove na Rud-
nayovom námestí divadelné pred-
stavenia pre deti. O 17.00 bude v
katedrále nasledovať svätá omša a
o 18.00 h bude na Rudnayovom
námestí živý obraz stretnutia
žobráka so sv. Martinom - Martin
z Tours a žobrák. O 18.30 h sa
vyberie lampiónový sprievod z
Rudnayovho námestia cez Pan-
skú ulicu, Hviezdoslavovo ná-
mestie, Rybársku bránu a Sedlárs-
ku ulicu do Zichyho paláca na
Ventúrskej 9.
V nedeľu 13. novembra o 10.30 h
ukončí Martinské hody slávnost-
ná svätá omša v katedrále. (brn)

Čierna stavba
z Rybárskej
brány zmizla
STARÉ MESTO
Po poldruharočnom úsilí súčas-
nej samosprávy Starého Mesta
zmizla z Rybárskej brány nele-
gálna stavba presklenej terasy
reštaurácie Lido. Tá tu bola od
leta 2014, predchádzajúca sa-
mospráva však nekonala a
súčasnej trvalo odstránenie pol-
druha roka.
„Od nástupu do funkcie sme
využili všetky zákonné možnosti
miestneho úradu, aby sme túto
nepovolenú celoročnú terasu
odstránili. Vlastník terasy využil
všetky zákonné možnosti, čo celý
proces odstránenia predlžovalo.
Napokon sme sa však dopracova-
li ku konkrétnemu výsledku,“
uviedol starosta Starého Mesta
Radoslav Števčík.
Proti rozhodnutiu stavebného
úradu o odstránení čiernej stavby
sa majiteľ odvolal, odvolací orgán
však dal za pravdu samospráve.
Nasledoval návrh na exekúciu,
opäť dovolanie sa stavebníka. Aj
súd však dal pred niekoľkými
týždňami za pravdu Starému
Mestu a presklená terasa musela
ísť preč. Podľa zásad mestskej
pamiatkovej rezervácie Starého
Mesta nesmie byť umiestnená
žiadna celoročná presklená terasa.
Samospráva Starého Mesta tento
rok nastavila aj nové pravidlá pre
letné terasy, čím sa odstránila
svojvôľa niektorých majiteľov
prevádzok, ktorí neváhali zaberať
väčšinu verejného priestoru pešej
zóny. Starosta Starého Mesta po
dohode s Krajským pamiatkovým
úradom v Bratislave rozhodol o
pravidle 50:50, teda 50 percent
komunikácie je možné zabrať let-
nými terasami a 50 percent musí
byť priechodných. Každá pre-
vádzka tak má nárok terasu v
šírke 25 percent šírky ulice.
„Nový spôsob rozmiestňovania
letných terás podnikatelia akcep-
tovali, za čo sa im chcem poďako-
vať. Pravidelne sme v lete kontro-
lovali záber terás, v prípade, že
došlo k väčšiemu záberu, bol
dodatočne zdanený a prevádzka
dostala pokutu. Tí, ktorí prevádz-
kovali terasy bez povolenia,
dostali mastné pokuty,“ uviedol
starosta Števčík. (brn)

STARÉ MESTO
Mestská časť Staré Mesto vo
štvrtok 20. októbra 2016 sláv-
nostne otvorí nový park na
Belopotockého ulici. Ukončí sa
tak niekoľkoročný boj obyvate-
ľov tejto lokality o záchranu
zelenej plochy medzi budovou
rozhlasu a ulicami Belopotoc-
kého a Lehotského. Súčasne s
parkom bude otvorený aj nový
výbeh pre psov v susedstve
parku.
Práce na vybudovaní parku boli
dokončené ešte v lete, samosprá-
va však park zatiaľ nesprístupnila
verejnosti, keďže tráva nebola
dostatočne zakorenená. Bodkou
za vybudovaním parku bola mi-
nulý týždeň výsadba platanu, kto-
rý pochádza z výhonkov stromu z
dunajského nábrežia, ktorý musel
ustúpiť výstavbe River Parku.

„Som rád, že sa nám podarilo
zavŕšiť úsilie obyvateľov tejto
lokality a samosprávy o záchranu
kúska zelene pred výstavbou,
ktorá tu bola naplánovaná aj
povolená. Staromešťania tak
dostávajú do užívania plnohod-
notný park, ktorý by mal slúžiť na
oddych všetkým vekovým skupi-
nám. Súčasne som rád, že sa nám
v tesnej blízkosti parku podarilo
spoločne s RTVS vybudovať
nový výbeh pre psov, keďže do
parku  je vstup so psami zakáza-

ný. Toto by mala byť ukážka
komplexného riešenia verejných
priestorov, aby sme uspokojili
všetky komunity z okolia,“ uvie-
dol starosta Starého Mesta Rado-
slav Števčík.
Slávnostné otvorenie parku za
účasti primátora Iva Nesrovnala,
riaditeľa RTVS Václava Miku a
starostu Radoslava Števčíka je
naplánované na štvrtok 20. októb-
ra 2016 o 15.30 h. Pozvaní sú
všetci obyvatelia Belopotockého
a ďalších okolitých ulíc. (brn)

Vo štvrtok slávnostne otvoria park
na Belopotockého a nový psí výbeh
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Vnútri sa tradičné 
holičstvo mení na mo-
derný „barber shop“

Pôvodný nápis na fasáde má 
najmenej 70 rokov.

Strihala hercov i politikov. Na foto s niekdajším predsedom 
vlády Petrom Colotkom.

Viktóriu zaúčal legendárny 
holič Arpád Nagy.

Alzheimercentrum Piešťany n.o., 
špecializované zariadenie z dôvodu navýšenia kapacít lôžok po 
rekonštrukcii príjme nových klientov s Alzheimerovou chorobou 

alebo stareckou demenciou rôzneho typu.

V prípade záujmu volajte na tel. číslo 
+421 918 930 000

Viktória z jedného z najstarších holičstiev v meste: 
Strihala som známych hercov, Dubčeka, aj Colotku

Knihy do škôl
BRATISLAVA
Materské, základné aj 
stredné školy sa môžu opäť 
zapojiť do súťaže Vráťme 
knihy do škôl.
Princíp súťaže je jednoduchý. 
Škôlkari nakreslia obrázok na 
základe textu, ktorý im pre-
číta dospelý. Žiaci I. stupňa 
môžu poslať buď text o kniž-
ke, ktorú si prečítali, alebo 
obrázok alebo oboje, a to do 
10. apríla. Zmyslom súťaže, 
ktorú organizuje OZ Učenie 
s úsmevom, je motivovať deti 
k čítaniu. (ts)

Viac článkov zo života  
v Bratislave nájdete na 

www.banoviny.sk
a aj na Facebooku  

www.facebook.com/banoviny

Ste fanúšikom indickej kuchyne? Alebo len jedno-
ducho radi skúšate nové chute? V oboch prípadoch 
by ste si nemali nechať ujsť Safran - najlepšiu in-
dickú reštauráciu na Liptove. 
Dušou i srdcom reštaurácie je šéfkuchár Ahlong 
Tham, ktorý priviedol na Slovensko svoj špičkový 
tím z rôznych kútov Indie, aby v Demänovej spo-
ločne vytvorili autentický zážitok z každej návšte-
vy Safranu. Ahlong bol pri budovaní reštaurácie od 
úplných začiatkov, a dohliadal aj na dizajnovanie 
kuchyne. Indická kuchyňa totiž potrebuje špeci-
fické nástroje a vybavenie, ako napríklad Tandoo-
ri pec, bez ktorej by chicken tikka alebo indický 
chlieb naan neboli také úžasné, aké sú.

Spoznajte nefalšovanú chuť Indie
Najčastejšou úpravou jedál v indickej kuchyni je 
pomalé varenie alebo dusenie na miernom ohni. 
Obľúbené je tiež smaženie na panvici, grilovanie 
alebo pomalé pečenie, na čo slúži hlinená pec Tan-
doori. 
Zárukou indickej kuchyne je jej čerstvosť, pre-
cíznosť a plnosť. Žiadne polotovary - všetky špe-
ciality sú pripravované priamo na mieste z výluč-
ne čerstvých surovín a s originálnym korením na 
prírodnej báze. Jednou z takýchto reštaurácií, kde 
sa môžete stopercentne spoľahnúť na precíznu prí-
pravu jedál, je práve Safran restaurant.

Exotika, ktorej je na Liptove ako šafranu
V Safrane vám garantujeme gastro zážitok, ktorý 
na Liptove len tak nenájdete. Kuchári s personálom 
priamo z Indie priniesli do Safranu pôvodné re-
ceptúry tradičných jedál, pre nás netypické postupy 
prípravy a tie najvoňavejšie indické koreniny.
A prečo práve Safran? Šafran sa považuje za naj-
drahšiu koreninu na svete a rozšírená je práve v In-
dii. Vo fialovom kvete šafranu sú tri malé tyčinky 
sfarbené do oranžovočervena, ktoré sa sušia špeci-
álnou technológiou. Táto vzácna korenina sa stala 

základom menu v Safrane - v jedlách ju môžete nie-
len cítiť v dokonalej chuti, ale aj vidieť v podobe 
výrazných farieb pokrmov. Preto si vyslúžila čestné 
miesto v názve reštaurácie.

Festival ázijských chutí už čoskoro
Po neuveriteľne úspešnom prvom ročníku Festi-
valu indických chutí sme si pre priaznivcov gastro 
zážitkov pripravili druhý ročník s malou obmenou. 
Koncom apríla vypukne Festival ázijských chutí, 
počas ktorého sa Safran premení na jednu veľkú 
interaktívnu kuchyňu. Návštevníci budú môcť ne-
obmedzene ochutnávať z desiatok druhov jedál, 
nakuknúť do kuchyne a osobne spoznať náš skvelý 
tím z Indie. 

Z Indie rovno do Thajska
K dokonalému exotickému zážitku máme ešte po-
slednú bodku na záver – originálne thajské masáže! 
Preneste sa z Indie do horúceho Thajska ako máv-
nutím čarovného prútika. Stačí navštíviť naše Well-
ness centrum Demänová a nechať sa rozmaznávať 
rukami šikovných masérok priamo z Thajska, ktoré 
používajú techniky staré viac ako dva a pol tisíca 
rokov.
A toto všetko vás čaká v Demänová Rezort na Lip-
tove. Tak na čo ešte čakáte? 

Viac na www.demanovarezort.sk,  
www.safran-restaurant.sk

Máte chuť na exotické zážitky?  
Vyskúšajte indickú reštauráciu na Liptove

Tie najvoňavejšie koreniny, pô-
vodné receptúry, tradičné indické 

jedlá, originálny chai a neskutočne 
chrumkavý chlieb naan, to všetko 

si môžete dopriať. Zažite Indiu tak, 
ako ju ešte nepoznáte – v reštaurácii 

v Demänovej!

Volajte Re/Max
Ing. Holešová

Tel.č. 0903 314 136
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Niekoľko dní po víťazstve v súťaži 
Jamesa Hallidaya urobí Wade Watts 
objav, ktorý nanovo zmení celý svet. 
V trezore čaká na dediča miliardá-
rovho majetku vynález snov, vďaka 
ktorému sa OASIS stane ešte tisíc-
krát úžasnejší a návykovejší, ako si 
Wade dokázal predstaviť. Zároveň 
sa dostane k novej hádanke 
a znova sa púšťa do pátrania, lebo 
Hallidayovo posledné zlaté vajce 
sľubuje tajuplnú odmenu. Proti 
Wadovi sa však postaví nebezpeč-
ný a nečakane silný rival, ktorý na 
dosiahnutie svojho cieľa neváha 
obetovať milióny ľudí.

Autorka v románe zachytáva obraz 
súčasnej digitálnej doby, v ktorej 
ľudia žijú len preto, aby boli na 
očiach. Odkrýva v ňom zarážajú-
ci pohľad na svet, kde sa všetko 
vrátane rodinného šťastia vysta-
vuje na obdiv a predáva na soci-
álnych sieťach. Hlavná postava 
Mélanie vyrastala pred televíznou 
obrazovkou zhypnotizovaná ob-
ľúbenými reality šou. V živote 
má jediný cieľ, stať sa slávnou. 
Vzorná manželka a matka býva 
v luxusnom obytnom komplexe na 
predmestí Paríža a venuje sa len 
svojmu youtubovému kanálu.

Greg Heffley zisťuje, že cesta 
k sláve nie je prechádzka ružovou 
záhradou. Keď sa rozhodne 
pomáhať kapele Plný mechúr, 
ktorú založil jeho starší brat 
Rodrick, vôbec nevie, čo ho čaká. 
Rýchlo však zistí, že k rokenrolo-
vému životnému štýlu patria aj pre-
bdené noci, hádky medzi členmi 
kapely a problémy s peniazmi. 
Stane sa z Rodrickovej kapely 
s Gregovou pomocou legenda, za 
ktorú sa pokladá alebo tá bublina 
praskne ako preplnený mechúr?

Vydajte sa po stopách svojich 
snov a ponorte sa do fascinujúce-
ho sveta snívania! Úžasná, vizuál-
ne príťažlivá kniha Posolstvo noci 
bude dokonalým sprievodcom na 
vašej ceste odhaľovania významu 
snov. Vysvetlí vám, ako sa vám 
v snoch prihovára vaše nevedo-
mie a ako vás vo forme symbolov 
varuje a upozorňuje na chyby, 
ktorých sa dopúšťate v bdelom 
živote.

Psík už ako šteňa dostane meno 
Mačka, pretože jeho mama tuší, 
že zostane sám a bude nezávis-
lý. Pes menom Mačka však nie je 
nezávislý, je osamelý. A podľa os-
tatných aj trochu čudný. Jedného 
dňa stretne človeka bez domova 
menom Kuna. Dve bytosti z okraja 
spoločnosti spojí samota a nepria-
zeň osudu. Jeden v druhom nájdu 
spoločnosť, po ktorej tak veľmi 
túžili a zistia, že vo dvojici sa pre-
kážky zdolávajú ľahšie. Z fínskeho 
originálu preložila Viola Bályová.

Ernest Cline: 
Ready Player Two

Delphine de Vigan: 
Deti, náš poklad

Jeff Kinney: 
Denník odvážneho 

bojka 17: Preplnený 
mechúr

Theresa Cheung: 
Posolstvo noci

Tomi Kontio, Elina Warsta: 
Pes menom Mačka

VRAKUŇA
Na ploche bývalého 
obchodného domu na 
Žitavskej ulici chce 
mesto postaviť nájom-
ný bytový dom. 
Bytovka ponúkne 
34 nájomných bytov 
s dostatočným počtom 
parkovacích miest, 
v rámci projektu sa 
upraví aj blízke okolie. Zá-
stavba je naplánovaná na 
mestskom pozemku, ktorý 
je v súčasnosti značne zane-
dbaný. Mesto prostredníc-
tvom bývalej Spoločnosti 
pre rozvoj bývania chcelo 
už pred približne desiatimi 
rokmi postaviť na danej plo-
che nájomné byty,  z projek-
tu však napokon zišlo. Dnes 
nadväzuje na myšlienku 
z minulosti, no predstavuje 
projekt, ktorý zodpovedá 
súčasným nárokom.
Podľa informácie magistrátu 
je už architektonická štúdia 

ukončená, ďalším krokom 
bude spracovanie projekto-
vej dokumentácie a potom 
získavanie potrebných povo-
lení. Zámerom je financovať 
projekt najmä kombináciou 
úveru Štátneho fondu roz-
voja bývania a nenávratnej 
dotácie Ministerstva dopravy 
a výstavby.
„Na Žitavskej ulici pôjde 
o menší jednoduchý bytový 
dom, ktorý vhodne zapadá 

do prostredia typizovanej 
výstavby zo 70. rokov. Sú-
časťou projektu je úprava 
chodníkov, debarierizácia 
priechodov pre chodcov, 
celkové zveľadenie verejné-
ho priestoru a vybudovanie 
parkovacích miest pre oko-
lie. Máme za sebou stretnu-
tie s miestnymi obyvateľmi, 
na ktorom sme im projekt 
predstavili. Viaceré pripo-
mienky týkajúce sa prevažne 

parkovania sa budeme snažiť 
v projekte zohľadniť,“ uvied-
la Lenka Antalová Plavucho-
vá, námestníčka primátora.
Bratislava má rozpracované 
aj ďalšie projekty mestských 
nájomných bytov. V priebehu 
prvého polroka 2023 začne 
s výstavbou na Muchovom 
námestí, projektuje aj bytový 
súbor na Terchovskej ulici, 
v Janíkovom dvore, a tiež 
v Záhorskej Bystrici.  (ts)
 Vizualizácie: magistrát

Mesto predstavilo ďalšiu nájomnú bytovku

Na Žitavskej pôjde o menší jednoduchý bytový dom.

Mrakodrap 
z lepenky
BRATISLAVA
O najlepšiu stavbu z vlni-
tej lepenky bude súperiť 33 
stredných škôl so zameraním 
na stavebníctvo zo Sloven-
ska a z Česka. Talentovaní 
študenti vytvoria v Bratisla-
ve modely na tému „Najvyšší 
mrakodrap Európy“. 
„Športový alebo hudobný svet 
má svoje hviezdy. Myslíme si, 
že aj tradičný stavbársky odbor 
si takéto hviezdy zaslúži. Preto 
ich chceme nájsť a predstaviť 
svetu prostredníctvom našej 
súťaže,“ uviedol Jan Hasík 
zo spoločnosti HSF System, 
ktorá podujatie organizuje. 
Model výškovej budovy musí 
byť vytvorený výlučne z vlni-
tej lepenky ako ekologického, 
udržateľného a tvárneho mate-
riálu, a musí ukázať aj vnútor-
né usporiadanie stavby. Porota 
bude posudzovať predovšet-
kým originálny nápad, inven-
ciu a moderný prístup.  (ts)

Načerpajte po zime potrebnú energiu,
doprajte si dokonalý relax a chvíle pohody

Po zime bývame zvyčajne unavení, je však veľa možností, ako načerpať chýbajúcu energiu, zre-
generovať si telo a zresetovať myseľ. Môže to byť skvelá masáž, relax vo vírivke, sauna aj float 

terapia, všetko v príjemnom a upokojujúcom prostredí. Ponúkame vám tri tipy, kam sa vybrať, 
nechajte sa rozmaznávať jedinečnými zážitkami.

Relax, pohodlie a súkromie na jednom mieste, to je Saunička. 
Príďte si vychutnať atmosféru domáceho pohodlia a oddých-
nite si v najkvalitnejšej cédrovej saune na Slovensku!

Saunička má dve prevádzky. Na Prievozskej ulici je menšia s dvomi 
druhmi sáun, vhodná aj na privátny vstup. Prevádzka na Borskej 
ulici je veľká, s kapacitou 12 ľudí, s troma druhmi sáun, ochladzo-
vacou zónou, veľkou odpočivárňou a možnos-
ťou východu do exteriéru obklopeného zeleňou. 
V ponuke sú rôzne typy vstupov, ktoré vyhove-
jú každému. Rezervácia je možná na webovej 
stránke Sauničky.

KONTAKT: Saunička
Prievozská 6 a Borská 6, Bratislava

Mobil: 0948 966 266
E-mail: info@saunicka.sk

www.saunicka.sk

KONTAKT: TREEWELLNESS
Bystrická 28, Pezinok

E-mail: info@treewellness.sk
Aktuálna obsadenosť:

www.treewellness.sk/kontakt

Oddýchnite si v súkromí 
cédrovej Sauničky

Zážitok je súhra toho, 
čo okolo seba vidíme, 
aké zvuky počujeme, 

akú vôňu cítime, aké chute 
objavujeme a ako vnímame 
dotyk nášho tela pri kontak-
te s priestorom. Nič z toho 
v TREEWELLNESS nebolo 
ponechané na náhodu. Príďte 
sa kráľovsky zrelaxovať, do-
prajte si kvalitné saunovanie 
či otužovanie v krásnom pro-
stredí Pezinka.

Pohlaďte svoje zmysly v TREEWELLNESS V ponuke je:
• Fínska sauna
• Biosauna
• Infrasauna
• Ochladzovací bazén
• Ochladzovacia kaďa
• Štýlové odpočinkové zóny
• Terasa
• Exteriérová vírivka
• Saunabar

Vyskúšajte float terapiu, saunu aj masáž v ZEN SPA
FLOAT TERAPIA
Viete si predstaviť ten úžasný 
pocit relaxácie, ktorý nastá-
va v tele, keď sa ocitnete bez 
gravitácie, bez svetla, bez zvu-
ku, bez vône, bez rozptýlenia, 
bez druhej osoby, bez mobilu? 
Vyskúšajte si to v ZEN SPA. 
Odpojte sa od sveta, spojte 
sa so sebou. Je dokázané, že 
táto ultra hlboká relaxácia 
v bezváhovom stave resetu-
je a harmonizuje naše telo. 
Hodina strávená vo floate sa 

rovná štyrom hodinám spánku. 
FLOAT terapia pomáha znižo-
vať nespavosť, stres, depresie, 
úzkosti, vyhorenie a zrýchľuje 
i poúrazovú regeneráciu.

SAUNY
V ponuke je fínska sauna a in-
frasauna, taktiež saunový cere-
moniál. K dispozícii je ochla-
dzovacia kaďa a, samozrejme, 
relaxačná miestnosť. Môže-
te si rezervovať aj privátny  
wellness.

MASÁŽE
Ujmú sa vás certifikovaní te-
rapeuti so skúsenosťami zo 
zahraničia. Môžete si vybrať 
zdravotnú aj aromaterapeutic-
kú masáž.

KONTAKT: ZEN SPA
Hotel Tatra,  

Námestie 1. mája 5,  
Bratislava

Mobil: 0950 422 455
E-mail: info@zenspa.sk

www.zenspa.sk
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PODUNAJSKÉ BISKUPI-
CE/VRAKUŇA
„Už viac ako päť rokov 
žiadame o opravu chod-
níka pri hlavnej ceste, na 
ktorý sa evidentne zabudlo 
pri rekonštrukcii cesty na 
Kazanskej, a neskôr aj 
Dvojkrížnej ulice,“ napísa-
la nám Vrakunčanka Hele-
na. Nepáči sa jej, že mesto 
uprednostnilo iný chodník, 
a to vo vedľajších Podunaj-
ských Biskupiciach.
V prípade Podunajských Bis-
kupíc išlo o rekonštrukciu 
chodníka na Učiteľskej ulici, 
ktorá sa podarila minulý rok 
vďaka iniciatíve miestneho 
i mestského poslanca Roma-
na Lamoša, dnes už starostu 

mestskej časti. Hoci sa tento 
chodník v pôvodnom pláne 
magistrátu nenachádzal, po 
jeho intervencii ho doň pri-
dali. „Medzi najnovšie opra-
vené chodníky patrí chodník 
na Učiteľskej ulici, ktorý bol 
opravený z mojej iniciatívy,“ 
potvrdil starosta Podunaj-
ských Biskupíc s tým, že na 
jar budú robiť pasport chod-
níkov, aby sa postupne oboz-

námili s ich stavom.
Súčasťou opravy bola výme-
na povrchu, a takisto odvod-
nenie. Po dažďoch sa totiž na 
chodníku vytvárali hlboké 
mláky, ktoré museli ľudia 
obchádzať po ceste. Na prob-
lém poukazovali viac rokov, 
no rekonštrukcia sa podarila, 
iste vďaka šikovnosti Roma-
na Lamoša, až vlani.
Aj naša čitateľka z Vrakune 

už roky upozorňuje na roz-
bitý chodník, ktorý vedie 
pozdĺž Dvojkrížnej ku kri-
žovatke s Kazanskou a ďalej 
k zdravotnému stredisku na 
Bebravskej. Zatiaľ bez úspe-
chu. Chodník je na pozemku 
magistrátu, ktorý ho však 
počas rekonštrukcie cesty na 
Kazanskej i Dvojkrížnej ulici 
opravil len sčasti. „Najskôr sa 
opravovala komunikácia na 
Kazanskej, chodník neurobili. 
Keď opravovali komunikáciu 
na Dvojkrížnej, práce ukončili 
po oblúk, ktorý ide ku Kazan-
skej, a znovu túto časť neu-
robili. V roku 2020 vyčistili 
okraje, už sme si mysleli, že 
idú robiť výmenu asfaltu, ale 
len vyliali asfalt na niektoré 
diery,“ priblížila Helena.
Magistrát tvrdí, že vo väčšine 
prípadov sa usiluje opraviť 
„svoje“ cesty spolu s chod-
níkmi, nie je to však vždy 
možné aj vzhľadom na limi-
tované financie. Prihliada tiež 
na intenzitu využívania danej 
infraštruktúry či jej technic-
ký stav. „Niektoré opravy 
sa preto realizujú v podobe 
lokálneho riešenia výtlkov 
či zaliatia prasklín,“ vy-
svetlila hovorkyňa Dagmar 
Schmucková. Tak to bolo 
aj v prípade rekonštrukcie 
Kazanskej, kde opravili iba 
vybrané úseky povrchu chod-
níka a výtlky. „Úsek chodní-
ka, ktorý spomína čitateľka, 
nebol súčasťou plánovanej 
opravy na Kazanskej a Dvoj-
krížnej. Podnet však zaradí-
me do zoznamu plánovaných 
opráv a údržby komunikácií 
a v budúcom období sa bu-
deme usilovať vyriešiť ho,“ 
uzavrela hovorkyňa mesta.
Viaceré chodníky sa však vla-
ni podarilo zrekonštruovať 
mestskej časti, a to v okolí 
Žitavskej i Železničnej, kde 
chcú pokračovať aj tento rok. 
„Tiež plánujeme rekonštruk-
ciu chodníkov v lesoparku, 
bude však závisieť najmä od 
dopadov energetickej krízy 
na fungovanie našich škôl 
a škôlok,“ uviedol starosta 
Vrakune Martin Kuruc. (ac)
 Foto: Marián Dekan

CUKRÁREŇ DORKA
PEČENIE NA OBJEDNÁVKU

tel.: 0911 635 407, e-mail: cukrarendorka@gmail.com 
web: www.cukrarendorka.sk

Rodinná cukrárska výroba kvalitných 
domácich výrobkov na rôzne príležitosti, 
ktoré vám dovezieme až domov

Cieľom na našej škole je zdieľať a uplatňovať spoločnú filozofiu 
– zaviazať sa k vysokokvalitnému, medzinárodnému vzdelávaniu 
založenému na princípe spojenia teórie a praxe so skutočným 
životom. Podporujeme medzinárodné zmýšľanie, no zároveň 
rešpektujeme a podporujeme rozvoj potrieb študentov a ich 
jedinečných osobností a podporujeme ich, aby sa stali študentmi, 
ktorí pomáhajú vytvárať mierový a lepší svet.

Spojená škola,  
Pankúchova 6, Bratislava

V budúcom školskom roku 2023/2024 otvárame:
Gymnázium 
8- ročné gymnázium - jedna trieda s počtom žiakov 30
5 - ročné gymnázium - jedna trieda s počtom žiakov 30
Medzinárodný program / INTERNATIONAL BACCALAUREATE
Primary Years Programme
PYP 1 - 1. ročník - dve triedy s počtom žiakov 20
Middle Year Programme
pre MYP - prestupové skúšky do 6. ročníka (navýšenie počtu žiakov)
MYP 3 - jedna trieda s počtom žiakov 30 ( pre žiakov 8. a 9. ročníka ZŠ)
Diploma Programme
DP 1 - prestupové skúšky (navýšenie počtu žiakov)

Všetky potrebné informácie ohľadne prijímania nájdete
na webovej stránke školy www.gympaba.sk

BRATISLAVA
Od polovice februára za-
stavujú autobusy a trolej-
busy v bratislavskej MHD 
len na znamenie a málo vy-
ťažené linky skončili ale-

bo jazdia v obmedzenom 
režime. Dopravný podnik 
odhaduje, že tým ušetrí 
státisíce eur. Šetrenie za-
viedli aj v Košiciach, kde 
tiež rátajú dopady pandé-
mie, energetickej krízy či 
inflácie na milióny eur. Ro-
bia to lepšie?
Ak v Bratislave viditeľne 
stojíte na zastávke, nič sa 
nemení, trolejbus aj autobus 

vám zastaví. Pred vystúpe-
ním z vozidla však musíte 
včas stlačiť stopku, inak sa 
odveziete, kam nechcete. 
Táto novinka vyvolala spo-
čiatku menší rozruch, ale 
zdá sa, že ľudia si zvykli. 
Dopravný podnik Bratisla-
va (DPB) predpokladá, že 
vďaka nej ušetrí takmer pol 
milióna eur. „Vyhodnotenie 
úsporných opatrení oča-

kávame na začiatku letnej 
sezóny,“ doplnil hovorca 
Martin Chlebovec.
Ďalším úsporným opatrením 
je zrušenie niektorých liniek, 
napríklad linky 27, proti 
čomu sa ozvali mnohí Dú-
bravčania. Chlebovec vysvet-
lil, že dopravný podnik vlani 
od júla do decembra odviezol 
po trase linky v priemere 
dvoch až troch cestujúcich 
na vozidlo, pričom paralelná 
linka 83 ich za celý deň pre-
vezie takmer osemtisíc. „Od 
každého miesta trasy linky 
27 je pritom linka 83 vzdia-
lená 150 až 400 metrov, teda 
2 až 5 minút chôdze. Vzhľa-
dom na už beztak krátku tra-
su linky 27, nízky počet jej 
spojov a nasadenie jedného 
z najkratších a najmenej ná-
kladných vozidiel MHD bol 
priestor na ďalšiu optimali-
záciu linky 27 vyčerpaný.“ 
Dopravný podnik šetrí aj na 
kúrení a svietení, ale fakt je, 
že viac ako 90 percent nákla-
dov na elektrinu predstavuje 
práve trakčná sieť, poháňa-
júca električky a trolejbusy. 
Ceny energií pre DPB vzrást-
li podľa Chlebovca o 15 mi-
liónov.
„Vzhľadom na rastúce ceny 
pohonných látok, výpadky 
príjmov samospráv, ale aj 

Šetrí košická MHD ako naša, alebo to robí lepšie?
Zmeny v MHD
 Linka 45 premáva iba 

v ranných a popoludňajších 
špičkách pracovných dní. 

 Linka 79 v Podunajských 
Biskupiciach premáva 
každý deň len vo vybraných 
časoch v špičke ráno a po-
poludní, a to v základnej 
trase.

 Linka 145 premáva len cez 
pracovné dni. 

 Linka 147 jazdí cez 
pracovné dni a na Kalváriu 
zachádza len jednosmerne. 

 Linka 151 premáva cez 
pracovné dni. 

 Pre nízku vyťaženosť zanikli 
linky X70, 27 a 58. 

 DPB obnovil linku 184, viac 
spojov pribudlo na linkách 
31, 39 a 87. 

Čo možno vyriešiť rýchlym zásahom
Magistrát spustil pred dvoma rokmi webstránku Rýchle zásahy, kde 
môžete nahlásiť podnet, ktorý sa dá jednoducho vyriešiť. Môže ísť 
aj o  cestu či chodník v správe mesta, na ktorom je rozbité sklo, 
väčšia burina, chýba alebo je poškodený kanalizačný poklop, 
nefunguje semafor a podobne. Na riešení rýchlych zásahov  
(do 72 hodín) spolupracuje mesto s portálom Odkaz pre starostu.

Pred vystúpením treba včas stlačiť stopku, inak sa preveziete.

dôsledky pandémie covidu 
prichádza DPB od roku 2019 
o milióny z rozpočtu. Iba pre 
rok 2023 to bude 35 miliónov 
eur ročne,“ spresnil hovorca 
dopravného podniku. 
Nevylúčil, že pristúpia aj 
k ďalším opatreniam, k mož-
nému zdraženiu cestovného 
zatiaľ povedal: „DPB fungu-
je v Integrovanom doprav-
nom systéme Bratislavské-
ho kraja, kde takýto variant 
môže nastať až po zhode me-
dzi všetkými objednávateľmi 
a dopravcami.“
V košickej MHD predpokla-
dajú, že pre aktuálnu krízovú 
situáciu a dôsledky pandé-
mie budú mať tohtoročný 
rozpočet chudobnejší o pri-
bližne 10,4 milióna eur. Tiež 
preto pristúpili k úsporným 
opatreniam, ktoré pocítili aj 
pracovníci dopravného pod-
niku: zavedenie kratšieho 
pracovného týždňa - THP 
zamestnanci počas piatkov 
poberajú 60 percent mzdy; 
temperovanie priestorov na-
miesto vykurovania v kance-
láriách, dielenské miestnosti 
temperujú počas víkendov aj 
mimo pracovného času počas 
týždňa. Šetrenie v košickej 
MHD sa dotklo komfortu 
ľudí, ktorí cestujú autobusmi, 
tie naďalej fungujú v režime 
´prázdniny´. Cestovné však 
nezdraželo, naopak. „Kaž-
dú zmenu tarify schvaľuje 
plénum mestského zastupi-
teľstva, naposledy sa me-
nila začiatkom roka 2022, 
a to v prospech cestujúcich. 
Cena ročného lístka sa zní-
žila z pôvodných 242 eur na 
súčasných 199 eur,“ priblížila 
hovorkyňa Dopravného pod-
niku mesta Košice Vladimíra 
Bujňáková.
Zaujímalo nás tiež, či sa vo 
východoslovenskej metropo-
le inšpirujú Bratislavou a pri-
stúpia k celoplošnému zave-
deniu zastávok na znamenie. 
„Nateraz o tom neuvažujeme. 
V každom prípade si počká-
me na výsledky Bratislavy 
a na ich základe rozhodneme 
o implementácii aj v našich 
podmienkach,“ dodala ho-
vorkyňa. (ac)
 Foto: bn

Kedy sa dočkáme opravy chodníka?PÝTATE SA

Cestu na Kazanskej i Dvojkrížnej opravili, chodník len na vybraných úsekoch.

Pre športovcov 
aj verejnosť
PETRŽALKA
Petržalka by sa mala doč-
kať novej multifunkčnej 
športovej haly za viac ako 
2,5 milióna eur. 
Takmer 150-tisícová mest-
ská časť nemá v súčasnosti 
žiadnu modernú multifunkč-
nú halu pre profesionálne 
športové kluby, deti, mládež 
či širokú verejnosť. Zmeniť 
to má projekt haly na Pan-
kúchovej ulici. Po diskusi-
ách o jej umiestnení projekt 
opakovane schválilo aj nové 
miestne zastupiteľstvo na 
februárovom rokovaní. Hru-
bá stavba by mohla stáť do 
konca roka. (ts) 

Zoo už funguje
KARLOVA VES
Po 30-dňovej karanténe, 
spôsobenej vtáčou chríp-
kou, je zoologická záhra-
da od utorka 28. februára 
opäť otvorená.
„Pre návštevníkov je prístup-
ná každý deň, v zimnej se-
zóne sú pokladnice otvorené 
od 9.15 h do 15.15 h, areál sa 
zatvára o 16.15 h,“ spresnila 
vedúca oddelenia marketin-
gu a vzdelávania zoo Diana 
Dúhová. Oznámila tiež, že 
už na prvý víkend napláno-
vali komentované kŕmenia. 
Podrobnosti nájdete na webe 
zoo. (TASR)

Koho podporí
Dobrý sused
BRATISLAVA
Grantový program Dobrý 
sused podporí komunitné 
projekty v Ružinove, Podu-
najských Biskupiciach, vo 
Vrakuni a v Rovinke sumou 
30-tisíc eur. 
O grant môžu požiadať regis-
trované mimovládne nezis-
kové organizácie, základné, 
stredné a materské školy, 
centrá voľného času a komu-
nitné centrá v spomenutých 
mestských častiach a obci. 
Projekty treba realizovať do 
šiestich mesiacov od pridele-
nia grantu. (TASR)
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VÝKUP
0902 168 083

www.HORINKA.sk

M I N C E

Nevyhadzujte 
knihy 

darujte ich nám
Kontakt: 0907 701786

Kaufland detský festival

19. marca
V nákupno-zá-
bavnom centre 
Bory Mall vás 
už 19. marca od 
10. hodiny ča-
kajú najväčšie 
detské hviezdy 
ako PaciPac, 
Miro Jaroš, ale 
aj Kali a DJ 
Peter Pann. 
Okrem vystúpení je pripravený zábavný program. Všetko sa 
udeje v Bory Mall. Viac na borymall.skSwap detského oblečenia, 

hračiek a kníh v Avione

18. marca 
Máte oblečenie, z ktorého vaše 
deti vyrástli, a zároveň potrebu-
jú nové? Vymieňajte oblečenie 
a my vás za to odmeníme! V so-
botu 18. marca medzi 10. h a  
18. h sa v Avione uskutoční swap detského obleče-
nia, hračiek a kníh. Swap bude v Komunitnom centre 
na 1. poschodí, prichystaný je aj detský kútik. Prines-
te si aj vernostnú kartičku z predchádzajúceho swapu, 
pri vstupe na ňu dostanete ďalšiu pečiatku. Za účasť na  
4 swapoch (24. 9. 2022, 10. 12. 2022, 18. 3. 2023 a 13. 
5. 2023) získate darčekovú poukážku v hodnote 10 eur.   
Viac na www.avion.sk

Pašie: Príbeh o človeku a zemi

23., 24. a 25. marca
Scénická freska o dvoch archaic-
kých podobách zápasu života 
a smrti. Prvou je tradičná ľudová 
kultúra s obrazmi kalendárnych 
obyčajov spätých s cyklom strie-
dania zimy a príchodu jari. Druhú 
podobu reprezentuje biblický 
príbeh o zrade, prenasledovaní, 
zajatí, umučení a ukrižovaní Je-
žiša Krista. Cieľom predstavenia 
v Divadle SĽUK v Rusovciach 

je interpretovať príbeh o človeku a zemi, tradíciu a biblické 
motívy súčasnými umeleckými prostriedkami.
Viac na www.sluk.skJarný Cverna Market

25. marca
Lokálny trh umenia a dizajnu v Novej Cvernovke, ktorý sa 
koná od 10. do 19. hodiny, opäť ponúkne to najlepšie z tvor-
by domácich ateliérov, ale aj spriatelených predajcov a pre-
dajkýň. Tešiť sa môžete na chutné gastro, zaujímavý program 
a  interaktívne workshopy.  Viac na www.novacvernovka.eu

Bratislavská knižná 
burza

Každú sobotu
V  Starej tržnici môžete v so-
botu zájsť na najväčšiu knižnú 
burzu na Slovensku, ktorá spre-
vádza pravidelný potravinový 
Trh-Piac-Markt. Táto jedinečná 
akcia sa koná vždy od 9. h do 
15. h na poschodí tržnice. Náj-
dete tu najmä knihy, ale popri 
nich sa určite objavia aj grafiky, 

gramoplatne, pohľadnice, časopisy, CD-čka, komiksy a  pla-
gáty, známky, mince a iné zberateľské predmety. Vstup je 
voľný. Viac na www.staratrznica.sk

Slovenský ľudový umelecký kolektív je štátna príspevková organizácia zriadená Ministerstvom kultúry SR

25. 03. 2023   10:00 – 19:00
Trh lokálneho umenia a dizajnu

Nová Cvernovka
Račianska 78

Bratislava

BRATISLAVA
Čerstvé vitamíny v podobe 
rôznych byliniek i zeleniny 
môžete pestovať pohodl-
ne aj doma, na balkóne či 
kuchynskom parapete. Ak 
s tým ešte nemáte skúse-
nosť, ponúkame vám nie-
koľko rád odborníka.
Niektoré bylinky potrebujú na 
svoj rast tieň, iné zase slnko, 
záleží na konkrétnej odrode. 
Podľa toho ich aj treba umiest-
niť na parapet, balkón či 
lodžiu, ideálne v špeciálnych 
kvetináčoch. „Pestovanie byli-
niek v bytových podmienkach 
uľahčujú kvetináče so samo-
zavlažovacím systémom a za-
budovaným ukazovateľom 
hladiny vody. Obľúbené sú 
napríklad dizajnové samoza-
vlažovacie kvetináče s integ-
rovaným meraním vody a pre-
padovým odtokom,“ odporúča 
David Benda, odborník z od-
delenia záhrady v projekto-
vých marketoch Hornbach.

Bazalka, pažítka, oregano, 
tymián, koriander, majorán, 
mäta či medovka porastú aj 
v kvetináčoch na kuchyn-
skom parapete. Môžete zvo-
liť hotové sadenice, alebo si 
vypestovať vlastné priamo 
zo semienok. „Najdôležitej-
šie je dopriať im dostatok 
svetla, ktoré dopadá z každej 
strany. Napriek tomu aspoň 
raz denne vyvetrajte, zabrá-
nite rozmnožovaniu pôdnych 
húb. Dodržiavajte optimálnu 
teplotu a rastliny nezalievajte 
studenou vodou,“ radí špe-
cialista.
Veľkým hitom sú dnes klíč-
ky a mikrobylinky. Zvoliť si 
môžete tradičnú žeruchu, ru-
kolu, horčicu, senovku gréc-
ku, ale aj ďalšie druhy. Pod-
ľa Davida Bendu je lepšie 
vyberať zmes semien, ktoré 
sú špeciálne určené na na-
klíčovanie. „Klíčky si vypes-
tujete jednoducho a rýchlo. 
Nepotrebujú veľa miesta ani 

špeciálne pestovateľské po-
môcky, dokonca ani zvláštnu 
starostlivosť. Prinášajú rých-
ly výsledok – výborne chutia 
a posilňujú imunitu,“ vysvet-
ľuje. Praktickou pomôckou 
pre ľahšie pestovanie mik-
robyliniek sú výsevné izbo-
vé skleníky s textíliou alebo 
s minikvetináčikmi či výsev-
ná miska s poklopom.
Do kvetináča môžete tiež vy-
sadiť niekoľko petržlenových 
koreňov alebo pri varení od-
rezať koniec koreňa petržle-
nu s listovou bázou a položiť 
do misky s vodou. O pár dní 
budete mať k dispozícii čer-
stvú a chrumkavú petržleno-
vú vňať. Rovnaký postup pla-
tí aj na zeler, ktorý je nielen 
zdravý, ale zároveň liečivý. 
Do kvetináča so substrátom 
si môžete tiež vysadiť cibu-
ľu, šalotku alebo cesnakové 
strúčiky, nepotrvá dlho, a vy-
užijete aj ich vňať. (ts)
 Foto: shutterstock

Vypestujte si vitamíny na balkóneSNG opäť 
otvára
STARÉ MESTO
Slovenská národná galéria 
(SNG) informovala, že od 
štvrtka 2. marca sa opäť 
otvára pre verejnosť.
Istý čas bude fungovať 
v týchto otváracích ho-
dinách: vo štvrtok od  
12. h do 20. h, v piatok, so-
botu a nedeľu od 10. h do  
18. h, v pondelok, utorok 
a stredu bude zatvorené. 
Okrem zrekonštruovaných 
priestorov galérie si môžete 
pozrieť úvodné výstavy Pro-
lóg. 12 farieb reality a Prečo 
(ume)nie? a dlhodobý pro-
jekt diel v architektúre Mo-
numentálky. (ts)

Zabehnete si?
BRATISLAVA
Národný beh Devín - Bra-
tislava sa tento rok usku-
toční v klasickom formáte 
a v tradičnom aprílovom 
termíne. 
Organizátori už spustili regis-
tráciu na jubilejný 75. ročník 
pretekov. Odštartujú pod de-
vínskym bralom v nedeľu 16. 
apríla od 10. h a pobeží sa do 
centra Bratislavy. Trať meria 
11,625 km. Pre menej zdat-
ných bežcov a mládež bude 
tzv. malý Devín s dĺžkou trate 
2,5 km, štartuje sa spod mos-
ta Lanfranconi k Propelleru. 
Slovenská elita bude bojovať 
aj o body do Bežeckého po-
hára SAZ 2023, v rámci behu 
pôjde o jeho 5. kolo. (TASR)

MAREC
V MESTE

BRATISLAVA
Ponúkame vám tipy na via-
cero podujatí, ktoré vám 
i vašim deťom spestria deň 

príjemným zážitkom. Infor-
mácie o ďalších priebežne 
uverejňujeme na webovej 
stránke banoviny.sk. (bn)
 Foto: archív

Salón Spoločnosti voľných výtvarných umelcov 

3. – 30. marca
Výstavu XXXII. Salón Spoločnosti voľných výtvarných umel-
cov nájdete v priestoroch Západnej terasy Bratislavského hradu. 
Prístupná je každý deň okrem pondelka od 13. h do 18 h, ponú-
ka rozmanitosť výtvarných postupov a umeleckého myslenia.

Multižánrový festival tvorivosti

9. – 12. marca
Neprofesionálni umelci z celého Slovenska počas 4. roční-
ka festivalu TVOR•BA zaplnia divadlá, galérie, kinosály aj 
mesto. Po dvojročnej prestávke vznikne v Bratislave opäť 
priestor na vzájomné inšpirácie a radosť z tvorivosti. Festival 
je určený pre všetkých, ktorí umelecky tvoria, i pre tých, ktorí 
majú radi umenie alebo sa o ňom chcú dozvedieť viac. Viac 
na www.tvor-ba.sk

Ako rozvíjať mestá udržateľne

do 10. marca
Interaktívna výstava na Barokovom nádvorí Univerzitnej 
knižnice v rozšírenej realite, ktorú si pozeráte cez aplikáciu 
v telefóne, približuje, ako vedecký pokrok a inovácie pomáha-
jú realizovať 17 cieľov udržateľného rozvoja. Výstava pred-
stavuje aj významné medzinárodné výskumné infraštruktúry 
a vedecké pracoviská, ktorých výskum sa venuje aktuálnym 
výzvam globálneho sveta. Viac na bratislava.czechcentres.cz

Otvorený ateliér

11., 18. a 25. marca
Otvorené keramické štúdio s pecou v Oáze Starej tržnice po-
zýva na Hru s hlinou od 11.30 h do 13. h. Zahrať sa s hlinou 
môžu prísť deti aj dospelí. Vstup je od hlavného vchodu cez 
Oázu na prízemí v ľavej časti tržnice. Viac na www.visitbra-
tislava.com

Zážitkový kurz maľovania

12. marca
Galéria Nedbalka opäť pripravila zaujímavú spoluprácu s aka-
demickým maliarom Andrejom Augustínom. Kurz zážitkového 
maľovania v ateliéri galérie sa začína o 14. h, príďte sa zabaviť 
a zrelaxovať, aj sa niečo naučiť. Témou kurzu bude tentoraz 
jar, či už v podobe jarnej krajiny, zátišia, figúry v priestore. 
Inšpiráciu budete hľadať v dielach zo zbierky galérie. Viac na 
www.nedbalka.sk

Mesiac knihy v Ružinove

do 12. marca
Knižnica Ružinov oslávi marcový mesiac knihy zaujímavý-
mi aktivitami pre všetky vekové kategórie.  Na najmenších 
čaká hravé čítanie a pesničkový neposlušník, na žiakov prvého 
stupňa beseda o pavúkoch, starší sa zase dozvedia, ako vzniká 
audiokniha, pripravený je i program pre stredoškolákov, a ne-
zabudli ani na seniorov. Viac na kniznica-ruzinov.sk

Hry bez hraníc

23. marca
Staromestská knižnica štartuje nový projekt Hry bez hraníc, 
ktorý je určený pre rodiny s deťmi slovenskej a ukrajinskej ná-
rodnosti. Cieľom herných popoludní je prepojiť komunity pri 
spoločných hrách a zábave. Viac na www.visitbratislava.com

Futurit: Future Shock! 

16. marca
Akú súčasnú hudbu by ste pustili niekomu z nedávnej minu-
losti, aby mu spôsobila „šok z budúcnosti? V budove YMCA 
sa môžete rozprávať o futuristickej estetike, nezvyčajných po-
hyboch na hudobných trhoch či o nahrávkach, ktoré predbehli 
dobu. Viac na www.a4.sk

Ako chutí dúha

16. a 30. marca
Ochutnaj, ohmataj, ovoňaj, pomiešaj a preskúmaj farby oko-
lo nás. Interaktívny workshop s knižkami (nielen) o farbách 
dúhy pre deti od 18 mesiacov a ich rodičov pripravila BI-
BIANA. Viac na www.bibiana.sk

Vyberte si zážitok na víkend aj všedný deň

Bylinky či zeleninu môžete úspešne pestovať aj doma.
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Najviac vás zaujalo na našom 
webe banoviny.sk

Učiteľke tykajú, na hodinu ne-
zvoní: Navštívili sme malú školu, 

ktorá patrí medzi naj-
lepšie na Slovensku
Zuzka Rovyz Rovenská: Školu 
Felix máme aj v Košiciach a máme ju 
v úzkom výbere škôl pre syna, spolu 
s klasickou ZŠ u nás na sídlisku. Vždy 
pri súkromných školách a škôlkach ľu-
dia riešia, že tam chodia iba deti zbo-
hatlíkov. My máme syna v súkromnej 
škôlke, oproti štátnej ide o naozaj vyso-

ké poplatky mesačne, bohatí však nie sme... Za tie peniaze sa nám však dostáva perfektnej 
starostlivosti o syna.
Katarina Polakova: Aj štátne školy inklinujú k takýmto spôsobom výučby. Zažila som ško-
lu - štátnu - tiež bez zvončeka a bolo to super, o tie minúty, ak sme pretiahli hodinu, o to sme 
mali dlhšiu prestávku... namiesto zvončeka hrali pesničku Happy a my sme tancovali...
Mirka Klokočová: Bohužiaľ, rodičia si myslia, že ak za niečo (vzdelanie) zaplatia, bude to 
kvalitnejšie ako to neplatené. A pritom to tak vôbec nemusí byť. Súkromná škola nie je v žiad-
nom prípade záruka kvality. A to píšem aj ako matka, aj ako učiteľka.
Branislav Hamar: Super, že aj takéto školy máme, akurát že pointa je v tých peniazoch,  
t. j. v správnom ohodnotení práce, čiže motivácii. Taktiež je otázne, ako deti budú zvládať 
„štandardné“ stredné a vysoké školy. Ale som rád, že toto existuje.
Rudolf Szolcsanyi: To nie je tým, že sú takí dobrí, ale dobré sú tie deti pochádzajúce z vyššej 
sociálnej vrstvy, ktorým sa rodičia nadpriemerne venovali... Skúste učiť deti z osady.
Marika Lovasova: Taká škola funguje v Prešove už niekoľko rokov, majú úžasné výsledky, 
deti chodia do školy len s desiatou a tie menšie si ju dokonca pripravujú v škole. Mám tam 
vnukov a veľmi sa im darí.

Arogantný vodič generálnej prokuratúry, ktorý 
chcel skopnúť bicykel, prišiel o miesto
Branislav J. D. Pírek: Mal by povinne navštevovať kurz sebaovládania... Strata zamestna-
nia nie je trest.
Peter Petrovič: Vždy treba aj na druhú stranu pozerať, že prečo tak reagoval? Určite nie len 
tak pre nič za nič...
Monika Váňová: To je bicykel super chalanov, ktorí prevážajú buď tovar alebo zásielky, 
a arogantný človek ako ten mávajúci papierikom sa môže hanbiť, neváži si žiadnych ľudí. Fuj.
Alexander Kolompár: Neviem, či je to na vyhadzov. Určite jednu udalosť by som takto 
neriešil. Jedine, že mal na rováši toho viac.

www.facebook.sk/banoviny

Ďakujeme, že s nami zdieľate vaše názory. Každé dva týždne 
z nich vyberieme tie najpodnetnejšie, trefné aj vtipné, a uverej-
níme. Chcete sa s nami podeliť o skúsenosť či o to, čo vás vo 
vašej štvrti trápi? Píšte, pýtajte sa, komentujte na mejl redak-
cia@banoviny.sk, pod článkami na našej stránke www.banovi-
ny.sk alebo na našom Facebooku www.facebook.sk/banoviny.

Váš názor nás zaujíma

Z REDAKČNEJ POŠTY
Zmizne aj táto opacha pod mostom?
Rada občas zájdem k Dunaju na petržalskej strane a vždy, keď 
prechádzam popod Most SNP, ma prekvapí, že tam ešte stále straší 
kovový skelet. Drevená konštrukcia vstupného objektu pod vyhliad-
kovou vežou UFO je dávno preč, no táto opacha zostala.
Čitateľka Ivana

Vysvetlenie ma-
gistrátu: 
„Oceľový skelet, 
ktorého časti je 
možné vidieť pri 
vstupnom priestore 
pod Mostom SNP, 
je pozostatkom nelegálnej stavby, ktorú prenajímateľ priestoru 
odstraňuje na základe platného rozhodnutia o odstránení stavby. 
Postupne dôjde k odstráneniu aj tejto časti nelegálnej stavby 
- rovnako, ako to bolo pri drevenej časti. Prenajímateľ súčasne 
pripravuje stavbu, ktorá bude v súlade s pôvodnými požiadavkami 
mesta Bratislava a ktorej súčasťou bude napríklad aj navrátenie 
všetkých schodísk, ktoré boli neoprávnene odstránené,“ uviedla 
hovorkyňa Dagmar Schmucková.

Sľuby veľké, výsledok je biedny

Reagujem na článok „Uhler: Predpokladám, že nová električková 
trať sa v Petržalke spustí až v roku 2025.“ Spomeňme si, čo všetko 
sa nasľubovalo, aký entuziazmus zavládol, máme vysúťaženého 
zhotoviteľa, 3,9 km trať sa vybuduje v priebehu dvoch rokov 2022 - 
2023. Volebné prísľuby, garancie atď. Chorváti stavali ročne 50 km 
autostrády do Splitu, treba sa ísť pozrieť na mnohé stavby v Brati-
slave, rastú ako huby po daždi. Chodím pravidelne okolo výstavby 
tejto trate. Slimačie tempo, sem-tam niekoho vidieť. To nie je ani 
japonské, ani čínske tempo. Desať zdôvodnení prečo nie a jeden 
výsledok: termín sa posúva... Žiaľ, na škodu celého mesta. A to niet 
zodpovedného človeka za tento stav. Zodpovedná za to je pandé-
mia, vojna na Ukrajine, inflácia, vysoké ceny elektriny a podobne. 
Občania, prejdite si tých 3,9 km a uvidíte, čo sa za 13 mesiacov 
zrealizovalo.  Ing. Peter Bella

NEŽITE V DOMÁCNOSTIACH S PLESŇAMI
BIOREPEL® – biocídny výrobok s mikroorganizmom Pythium oligandrum 
na odstránenie plesní na stenách a preventívne ošetrenie proti plesniam.

II
m

Prípravok BIOREPEL®  s múdrou hubou Pythium oligandrum dostanete v predajniach KUZLO FARIEB, 
v predajniach farieb, v reťazcoch v oddeleniach s farbami alebo v drogériách predávajúcich farby.

Nezapácha, neleptá.
Určený pre širokú verejnosť 
a profesionálov.

Dlhodobý koniec plesní v obytných miestnostiach, 
spálňach, detských izbách, kuchyniach, výrobniach 
a skladoch potravín, ale aj v pivniciach, stajniach…

Distribútor pre Slovensko: 
BAL SLOVAKIA, s. r. o. 
Výrobca: Biopreparáty spol. s r.o.

MÚDRA HUBAMÚDRA HUBA

www.biorepel.czwww.biorepel.czPoužívajte biocídy bezpečným spôsobom. 
Pred použitím si vždy prečítajte etiketu a informácie o prípravku.

P O T E Š T E
S V O J I C H  B L Í Z K Y C H

J E D I N E Č N Ý M
D A R Č E K O M !

GRAFIKY
A  L O K Á L N Y  D I Z A J N

ARTATTACKSHOP.SK
V I A C  U M E N I A  N Á J D E T E  N A :

PETRŽALKA
Ak si chcete pochutiť na 
niečom nie úplne diétnom, 
aby ste si v stále chladnom 
počasí doplnili 
kalórie, vyskú-
šajte reštaurá-
ciu v budove 
petržalskej po-
likliniky.
Podnik My Place 
na Šustekovej 
ulici fungu-
je približ-
ne rok 
v priesto-
r o c h , 
kde bola 
p r e d t ý m 
jedáleň Lokál-
ka. Klasickú ponuku 
vystriedali hovädzie 
burgery, hotdogy či 
wrapy, ktoré pripravu-
jú z kvalitných a čer-
stvých surovín. Mäsko 
je bio z domáceho chovu, 
omáčky, dresingy aj hranol-
čeky si robia sami, k úplnej 
dokonalosti však predsa len 
čosi chýbalo: niečoho nám 
bolo priveľa, niečoho málo...
V každom prípade, impo-
zantný dojem už na po-
hľad vyvolal BBQ burger  
(11,80 €), odporúčame! Po-
tešila veľká porcia kvalitne 
spracovaného mäska z hovä-
dzieho krku mladého býka 
a skvelú chuť doplnili šťa-
vy, ktoré nenechali ani jed-
no miesto suché. Najväčšou 
zradou pri burgeroch bývajú 
žemle, ale táto spĺňala všet-
ky predpoklady, nepretekala, 
pekne držala. Hranolčeky 
boli čerstvé, domáce a bolo 
ich až-až, zato porcia co-
leslaw šalátu bola ako pre bá-
biky, dvakrát do úst. Najedli 
sme sa však dosýta.
Pri druhej voľbe sme chce-
li trošku ubrať z kalórií, tak 
sme stavili na Burger salads 
(11,90 €) bez žemle. Výbor-
né šťavnaté mäsko, pripra-
vené opäť z krku mladého 

býka, odľahčil mix listových 
šalátov, na náš vkus to však 
s množstvom dresingu pre-
hnali. Inak chutné a pekne 
naservírované jedlo, ku kto-
rému sme mali horu skvost-
ných hranolčekov, s tými by 
ste sa aj podelili, porcia bola 
naozaj obrovská. 
Nasledovali Kuracie stripsy 
(6,90 €), teda vyprážané 
kuracie prsia obaľované v ce-
reálnej strúhanke, ku ktorým 
nám priniesli domáce batato-
vé hranolčeky a domáci dre-
sing. Pochutili sme si celkom 
fajn, zeleniny sa nám však 
málilo. Zachraňovali to tri 
mini misky šalátu coleslaw, 
i keď nie úplne dostatočne.
Menším sklamaním bol Cae-
sar šalát s kuracím mäsom 
(9,90 €) a opečenou slanin-
kou, jedli sme už aj lepší. 
Listy rímskeho šalátu boli 
síce čerstvé, ale neochute-
né, chýbala nám tiež soľ na 
stole. Krutónmi nešetrili, ale 
slaniny nakrájanej na tenké 
plátky veľa nebolo, v tanieri 

sa strácala, a sľubované ka-
pary sme v šaláte nenašli vô-
bec. Prekážala nám aj príliš 
výrazná chuť rybaciny, hoci 
uznávame, že niekomu vyho-
vuje v akejkoľvek intenzite.
Ďalšou voľbou bol Chicken 
wrap (7,90 €), ktorý sa tváril 
ako detská porcia, ale po zje-
dení prišlo skonštatovanie, že 
jedlo bolo dosť sýte. V tortile 
sme mali šťavnaté kuracie 
mäso pripravené v domácej 
bylinkovej marináde a mix 
čerstvých listových šalátov. 
Škoda, že v placke bolo príliš 
veľa dresingu, úplne potlačil 
iné chute, ktoré by sme si 
radi užili. 
Na záver sme sa rozhodli 
pre Vyprážané ementálové 
tyčinky (6,90 €) s domácou 
tatárskou omáčkou, tú robia 
naozaj perfektne. Zistili sme, 
že je to celkom chutné malé 
jedlo, tak na zahryznutie, je-
dinú výhradu sme mali k cene 
– jeden mini kúsok za jedno 
euro, to je naozaj dosť. (bn)
 Foto: Marián Dekan
Naše hodnotenie:
Maximum: 5 hviezdičiek
Reštaurácia nebola o návšte-
ve informovaná. Konzumáciu 
si redakcia platila sama.

Klasiku petržalskej vývarovne 
nahradili burgery a hotdogy 



Caesar šalát

Burger salads

Kuracie stripsy

Ementálové tyčinky

Chicken wrap

BBQ burger

Obnovujú
Konventnú
STARÉ MESTO
Staré Mesto pokračuje 
v obnove Konventnej ulice, 
práce majú trvať do polovi-
ce júna.
„Prebehne, respektíve pre-
behlo aj niekoľko nevyhnut-
ných výrubov, konkrétne 
kríkov, vtáčích zobov a ruže 
šípovej. Súčasťou rekon-
štrukcie bude riadna náhrad-
ná výsadba,“ priblížila sa-
mospráva. Na Konventnej 13 
a 15 stoja stará a nová budo-
va evanjelického lýcea, obe 
sú od roku 1961 národnými 
kultúrnymi pamiatkami. Štu-
dovali tu napríklad Ľudovít 
Štúr, Jozef Miloslav Hurban, 
Michal M. Hodža či Milan 
Rastislav Štefánik. (TASR)

Pre bioodpad 
prídu skôr
BRATISLAVA
Spoločnosť Odvoz a likvi-
dácia odpadu (OLO) zme-
nila interval odvozu ku-
chynského bioodpadu. Po 
novom ho odváža nie raz, 
ale dvakrát za týždeň.
Kuchynský bioodpad sa 
v Bratislave zbiera celoroč-
ne. Interval odvozov sa mení 
sezónne, a to dvakrát ročne. 
V novom intervale dvakrát 
do týždňa bude OLO zbie-
rať kuchynský bioodpad až 
do 2. decembra tohto roku. 
Obyvatelia, ktorí si vlani 
nestihli vyzdvihnúť balíčky 
na zber kuchynského biood-
padu, si ich môžu prevziať 
dodatočne v centrále OLO. 
Na tomto mieste prebieha 
od 1. marca aj distribúcia 
kompostovateľných vreciek 
pre tých, ktorým sa vrecká 
zo štartovacieho balíka už 
minuli.  (ts)

Pamätajú aj
na školákov
DEVÍNSKA NOVÁ VES
Múzeum školstva a pedago-
giky, ktoré sídli v Devínskej 
Novej Vsi, ponúka vzdelá-
vacie programy aj pre školy 
a škôlky. 
V rámci programu „Ako sa 
griflík a tabuľka vymenili 
s pierkom a zošitom“ sa žia-
ci 1. stupňa dozvedia všeličo 
o histórii školstva, vyskúšajú 
si tiež sedieť v historickej la-
vici a písať griflíkom či pier-
kom namáčaným do atramen-
tu. Predškolákom je určený 
program Malí múzejníci, po-
čas ktorého deti nahliadnu do 
zákulisia múzea. Pozrú si ku-
rátorov pri práci, depozitáre 
školských zbierok či reštau-
rátorskú dielňu. (TASR)

Pútavé  
i poučné 

BRATISLAVA 
Zaujímavú aj edukatívnu 
knižku Uletené rozprávky 
vydala nedávno spisovateľ-
ka Anna Sláviková.
Deti sa napríklad dozvedia, 
ako možno obyčajnú hlinu 
v šikovných rukách pretvoriť 
na umelecké dielo, autorka im 
odhalí aj tajomstvo veršovníc-
tva a priblíži slepého Mateja 
Hrebendu, ktorý roznášal po 
odľahlých dedinách a kopani-
ciach knihy. A deti sa dočítajú 
o dotykovej knihe, ktorá nevi-
diacim a slabozrakým pomôže 
spoznávať miesta, aké by inak 
nemohli navštíviť. Pokochajte 
sa pútavým čítaním i pôvab-
nými ilustráciami Petra Cpina 
skôr, než rozprávky z knižky 
uletia, ako sa to stalo aj Janko-
vi, ktorý klamal svojich rodi-
čov. (bn)
 Foto: archív

Uletené
rozprávky
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Anna Sláviková

Ilustroval  
Peter Cpin

ISBN 978-80-8241-017-7

www.daxe.sk

Anna Sláviková sa venuje tvorbe pre deti už 
dlhé roky. Mnohé básne uverejnila v časopisoch 
Maxík, Zvonček, Enviráčik, Lienka. Pred dvoma 
rokmi vydala milú, no aj poučnú knihu Vtáčiky 
okolo nás. V novej knižke Uletené rozprávky malí 
čitatelia nájdu štrnásť rozprávočiek o všeličom, 
napríklad aj o tom, ako možno z obyčajnej hliny 
vytvárať rôzne postavičky a potom ich v horúcej 
peci vypáliť, aby z nich vznikla keramika. Nájdu 
v nej poučný príbeh o tom, ako si treba vážiť dary 
prírody – pramene čistej pitnej vody. Rozprávkovou 
formou priblíži tajomstvá lesa a tiež pripomenie, 
ako sa v prírode treba správať. 

Dozvedia sa o slepom chlapcovi, ktorý 
túžil vzdelávať sa a čítať si knihy. V knižke 
je zábavnou formou odhalené tajomstvo 
veršovníctva a možno rodičov, alebo 
starších súrodencov, keď budú knižku 
čítať tým, ktorí to ešte nevedia, 
zaujme, že existuje hovoriaca 
kniha. Alebo ako vznikol šalát 
z tresky, ako pochodia namyslení 
horenosi, a tiež ako sa nevyplatí 
klamať, lebo sa človek 
môže zamotať 
do vlastných 
výmyslov.
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BRATISLAVA
Keď fotograf Ján Lofaj 
prišiel v roku 1958 študo-
vať do Bratislavy, býval 
na internáte Lanfranconi. 
„Vtedy som sa začal zozna-
movať s Dunajom, ale jeho 
pravý breh, na ktorý som 
odtiaľ videl, bol neprístup-
ný,“ spomína dnes už dlho-
ročný Petržalčan. S riekou 
sa preto dlho nezblížil, cho-
dieval k nej len vtedy, keď 
zaujala nejakou zmenou - 
napríklad vo februári pred 
60 rokmi.
Zima v roku 1963 bola mi-
moriadne tuhá, Dunaj vte-
dy zamrzol po celej svojej 
dĺžke, od Viedne až po ústie 
Čierneho mora. Pre mnohých 
obyvateľov Bratislavy, kto-
rí nemali skúsenosti s väč-
šou riekou, to vraj bol šok. 
Veľtok totiž nezamrzol do 
hladkej plochy, ale pokryli 

ho plávajúce kryhy, ktoré sa 
do seba i pod seba nasúvali 
v rôznych uhloch – vidieť 
ich aj na fotografii Jána Lo-
faja. Bol to zároveň posledný 
„veľký ľad“ na Dunaji. 
Stále hovoríme o veľrieke, 
no fotograf priznáva, že Du-
naj začal takto vnímať až 
v roku 1989, keď sa už dalo 

túlať po celom jeho pravom 
brehu na petržalskej strane 
a objavovať zákutia s nád-
hernými štrkovými plážami 

a prírodnými scenériami. Do-
vtedy, len s jedným prístup-
ným brehom, mu pripadal 
ako jednonohý.
„Často a rád chodievam 
k petržalskému Dunaju 
na bicykli, najmä za Most 
Lanfranconi. Tam si uvedo-
mujem, že máme skutočnú 
veľrieku,“ hovorí Ján Lofaj. 
Krajina je na týchto miestach 
divoká, Dunaj uchvacujú-
ci svojou prirodzenosťou, 
funguje tu aj spolužitie ľudí 
s riekou. 
No stačí sa pozrieť na Du-
naj hoci z Prístavného mos-
ta, aby ste si uvedomili, že 
nežije plnohodnotným ži-
votom rieky. „Z mosta som 
videl plávať tri lode, a to už 
bolo výnimočné... Rieka po-
trebuje nielen tečúcu vodu, 
ale aj lode, tie mi na Dunaji 
chýbajú,“ poznamenáva fo-
tograf. 
Pridávame teda tip: Ak vám 
vyjde čas, pozrite si výstavu 
Rieka v meste na Rybnom 
námestí, prístupná je do aprí-
la. Uvidíte, ako vedia žiť 
s riekou veľkomestá, ale tiež 
projekty, ktoré majú zmeniť 
naše dunajské brehy. (ac)
 Foto: Ján Lofaj
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Pod hlavnou 
stanicou majú
novú kameru
STARÉ MESTO
Mestská polícia bude môcť lep-
šie dohliadať na verejný poria-
dok v meste. Rozšírila počet
kamier, ktoré sú napojené na
mestský kamerový systém. Ešte
koncom leta  spustili kameru na
Námestí Franza Liszta. Mestskí
policajti v súčasnosti používajú
95 kamier. Všetky kamery sú
otočné, digitálne a poskytujú
obraz vo vysokom rozlíšení. Zo
všetkých sa dá v prípade potre-
by urobiť záznam. 
Kameru na Námestí Franza
Liszta nainštalovali preto, lebo
ide o prístupové miesto turistov
do Bratislavy a aj týmto spôso-
bom chcú zvyšovať ich bezpeč-
nosť. V okolí Hlavnej železničnej
stanice dochádza k zhromažďo-
vaniu viacerých neprispôsobi-
vých osôb, policajti kontrolujú
najmä dodržiavanie všeobecne
záväzného nariadenia o čistote a
poriadku a nariadenie o zákaze
požívania alkoholu na verejnosti.
V rozširovaní počtu kamier v
meste sa má pokračovať, keďže
kamerový systém zvyšuje bez-
pečnosť v uliciach Bratislavy.
Kamery pôsobia v prvom rade
preventívne. 
V prípade páchania priestupku
alebo trestného činu zase môže
operátor na miesto rýchlo
poslať hliadku. Kamerové
záznamy pomáhajú aj Policaj-
nému zboru SR pri objasňovaní
trestných činov.
Od začiatku roka fungujú tri nové
kamery za približne 17-tisíc €
(vrátane inštalačných prác).
Magistrát navrhuje aj vytvorenie
jednotného mestského kamerové-
ho systému, ktorý by zjednotil
všetky existujúce kamerové sys-
témy v Bratislave - kamerový
systém Dopravného podniku Bra-
tislava, Krajského riaditeľstva
Policajného zboru SR v Bratisla-
ve a Mestského kamerového sys-
tému mestskej polície.
V súčasnosti totiž mesto financu-
je tri oddelené kamerové systémy.
Ich využitie nie je pritom optimál-
ne vzhľadom na rôzne poslanie
koncových užívateľov. Kamero-
vý systém sa tak využíva jedno-
stranne. (lm)

Deti môžu 
športovať na
novom ihrisku 
PETRŽALKA
Futbal, hokejbal, volejbal či
hádzanú, ale aj ďalšie športy
si môžu zahrať deti a mládež
na novom multifunkčnom
ihrisku v pri Základnej škole
na Nobelovom námestí v
Petržalke. 
Okrem školákov sa môžu tešiť
aj miestni obyvatelia, ktorým
bude ihrisko k dispozícii mimo
vyučovacích hodín. Hracia plo-
cha ihriska má rozlohu 600
štvorcových metrov. (st)

BRATISLAVA
Na stretnutí pracovníkov
oddelenia Sprostredkovateľ-
ského orgánu hlavného mesta
(SO) pre Integrovaný regio-
nálny operačný program
(IROP) so zástupcami mest-
ských častí Bratislavy rozobe-
rali možností poskytnutia
pomoci pri projektoch jedno-
tlivých mestských častí.
Starostov napríklad informovali
o výzve na výstavbu a rekon-
štrukciu materských škôl, ktorá

by mala byť zverejnená už v
najbližšom čase. Zástupcov
mestských častí však zaujímali
aj výzvy týkajúce sa bezpečnej a
ekologickej dopravy, prostred-
níctvom ktorej bude možné
financovať napríklad aj výstav-
bu cyklotrás. 
Na čerpanie z programu IROP
boli v krajských mestách zria-
dené sprostredkovateľské orgá-
ny priamo v mestských úra-
doch. V prípade Bratislavy túto
úlohu plní magistráte. Jednou z

jeho hlavných činností sú tvor-
ba a aktualizácia riadiacej do-
kumentácie. Ďalej ide o prípra-
vu výziev na predkladanie pro-
jektových zámerov a žiadostí o
nenávratný finančný príspevok
a o posudzovanie projektových
zámerov a ich odborné hodno-
tenie v časti aplikácie bodova-
ných kritérií v rámci konania o
žiadosti o nenávratný finančný
príspevok/vypracovanie hodno-
tiacich správ k projektovým
zámerom. (kk)

Hlavné mesto ponúklo mestským
častiam pomoc pri projektoch

P i e t a
pohrebná služba

Pomáhame 
24 hodín denne 

už viac ako 30 rokov
~ ~ ~

Posledná rozlúčka v našej
obradnej miestnosti 

za 850 eur
~ ~ ~

Súčasťou balíka služieb je 
truhla, čalúnenie, obliekanie, 

úprava, smútočný obrad, 
vybavenie matriky 

a kremácia 
vrátane štandardnej urny

~ ~ ~
V obradnej miestnosti Pieta 

ponúkame bezplatne tieto služby:
�� prepožičanie štyroch 
umelých vencov už aj 

so štandardnými stuhami
�� zobrazenie fotografie 

zosnulého na LCD monitore
�� prehratie foto prezentácie 

zo života zosnulého
�� kondolenčnú listinu

~ ~ ~
Na týchto službách 
ušetríte minimálne 

240 eur
Mlynské nivy 8
02 /  5263 1181
www.pieta.sk

Novovznikajúce Malé Kras-
ňany vás pozývajú od štvrtka
20.10 do soboty 21.10. priamo
do svojho areálu. Dni otvore-
ných dverí ponúknu počas
predĺženého víkendu atrak-
tívny program a zábavu aj
pre najmenších. Tešiť sa
môžu všetci, ktorí sa zaujíma-
jú o moderné trendy v bývaní
a zdravý životný štýl.     
Svoje brány doširoka otvoria
Malé Krasňany vo štvrtok o
15.00. Počas troch dní tu môže-
te navštíviť úplne nové vzorové
byty navrhnuté profesionálny-
mi bytovými dizajnérmi.
Možno sa nimi dáte inšpirovať
pri zariaďovaní vlastného býva-
nia. Odborníci vám ochotne

poradia aj s možnosťami finan-
covania pri kúpe nehnuteľnosti. 
V piatok sa program začína už
ráno po desiatej. Pri predajnom
mieste Malých Krasňan na
Račianskej ulici si poobede
môžete dať poradiť od športov-
ca, špecialistu na výživu a
životný štýl a moderátora Mar-
tina Šmahela, s ktorým môžete
absolvovať aj špeciálny tréning
na posilnenie imunity a na
správne chudnutie.
Sobotou vás od 10.00 až do
19.00 bude svojím koncertom
sprevádzať speváčka Barbara
Weiss. K špeciálnej atmosfére
isto prispeje ochutnávka výni-
močných malokrasňanských
vín z miestnych viníc. 

PD Vinohrady vás zasvätí do
tajov tradičného vinárstva v
priamom susedstve s modernou
mestskou architektúrou. Aby
ste nedegustovali naprázdno,
chýbať nebude ani chutný
domáci guláš podľa receptu
miestneho pivničného. 
Počas troch dní vás čaká bohatý
program, ktorý si užije celá
rodina vrátane najmenších.
Kreatívne dielne pre šikovné
ruky, maľovanie na tvár a
zábavné hry s animátormi. 
Vezmite so sebou na Dni otvo-
rených dverí do Malých Kras-
ňan svojich najbližších a prog-
ram si užijete dvojnásobne. 

www.malekrasnany.sk �

Zažite Dni otvorených dverí 
v Malých Krasňanoch

V obradnej miestnosti Pieta 
ponúkame bezplatne tieto 

služby:
► prepožičanie 

štyroch umelých vencov 
už aj so štandardnými 

stuhami

► zobrazenie fotografie 
zosnulého na LCD monitore

► prehratie foto 
prezentácie zo života 

zosnulého

► kondolenčnú listinu.

Na týchto službách 
ušetríte min. 

300 eur.

~ ~ ~

Starožitnosti 
Panenská 22
Odkúpime v hotovosti:

sklo, porcelán, striebro, obrazy, hodiny, šperky, 
lampy, nábytok, i celé 

pozostalosti, umenie každého druhu
Konzultácie zdarma aj u Vás doma

tel: 0907 981 477
Sme tu pre Vás už 25 rokov

STARÉ MESTO
Plánovaná urbanistic-
ko-dopravno-architekto-
nická súťaž má priniesť 
riešenie, ktoré zvýši nedo-
statočnú kapacitu hlavnej 
železničnej stanice i po-
hodlie cestujúcich. Vedeli 
ste však, že podobné snahy 
sa objavili už v roku 1903, 
kedy sa začalo s jej „fleko-
vaním“?
Dlhoročný pracovník Správy 
Východnej dráhy v Bratisla-
ve a autor publikácií o deji-
nách železníc Ladislav Szoj-
ka nám poslal nasledujúci 
zaujímavý príspevok o histó-
rii stanice.
Hlavnú stanicu vybudovala 
Uhorská centrálna železnica 
na mieste nezastavaných zá-
hrad na severnom konci mes-
ta ako hlavovú. Mala päť ku-
sých koľají dĺžky asi 750 m, 
tri slúžili na osobnú, dve na 
nákladnú prepravu. Na stani-
ci sa prvýkrát objavila remíza 
a točňa rušňov, na Slovensku 
dovtedy neznáme príslušen-
stvá parnej trakcie.

V priebehu rokov sa maji-
telia železnice menili takto:
 v rokoch 1850 - 1855 bola 
vlastníkom Rakúska juhový-
chodná štátna železnica;
 v rokoch 1855 - 1895 

to bola Rakúska štátna že-
lezničná spoločnosť, ktorá 
významne prispela k rozvo-
ju železničných tratí v okolí 
Bratislavy;
 od roku 1895 trať prešla na 
základe zákona o poštátnení 
železníc do majetku Uhor-
ských kráľovských štátnych 
železníc (MÁV).
Umiestnenie hlavnej stanice 
v oblúku – zo západu ohra-
ničenej tunelmi, zo severu 
stráňou, z juhu náhlym zníže-
ním úrovne terénu – znemož-
ňovalo jej akékoľvek rozšíre-
nie a preloženie na iné miesto 
by si vyžadovalo príliš veľké 
finančné náklady. Preto sa 
začalo s nie práve lacnou, 

ale napriek tomu polovičatou 
robotou, ktorú, ako vtedajšia 
tlač písala, si cestujúca ve-
rejnosť môže občas všimnúť 
ako „flekovanie“ stanice.
„Flekovanie“ sa začalo 
v roku 1903, kedy minister 
obchodu rozhodol, že prijí-
maciu budovu dá za 350-tisíc 
korún prestavať. V júli vypí-
sali železnice MÁV verejnú 
súťaž „na realizáciu prác, po-
trebných pre zriadenie kan-
celárskych a obytných budov 
a pre prístavbu k čakárni III. 
triedy prijímacej budovy 
hlavnej stanice v Bratislave“. 
V roku 1904 už prijímaciu 
budovu prestavali.
Neskôr nasledovali ďalšie 
prestavby, a to v rokoch 1939 
až 1942 a 1957 až 1960. Sú-
časnú, z architektonického 
hľadiska nie najšťastnejšiu 
úpravu, utrpela prijímacia 
budova pri prestavbe ukonče-
nej v roku 1989.
Bratislava bola už v minu-
losti významným železnič-
ným uzlom, a MÁV tu pre-
to hodlali postaviť aj novú 
ústrednú nákladnú stanicu 
(ÚNS), ktorá by zmenila 
celú železničnú sieť mesta. 
Projekt predpokladal nákla-

dy v sume 16 miliónov ko-
rún, predpokladané náklady 
na vyvlastnenie boli 1,37 
milióna korún, avšak bez 
nákladov plôch pre koľaje 
popri plánovanom priemy-
selnom kanáli. Rátalo sa 
s tým, že plochy mesto odo-
vzdá v „použiteľnom stave“. 
V úseku trate Zadunajskej 
železnice od stanice Bratisla-
va Nové Mesto po dunajský 
most bolo potrebné uzavrieť 
zmluvu alebo odkúpiť tento 
úsek od miestnej železnice 
Bratislava – Szombathely. 
Projekt predpokladal aj zru-
šenie časti trate miestnej že-
leznice Bratislava - Komárno 
a výstavbu nového úseku, za-
ústeného cez výhybňu K4 do 
ÚNS, čo si tiež vyžadovalo 
zmluvné riešenie. To však 
v čase vypracovania projek-
tu ešte nebolo k dispozícii 
a projekt tieto náklady ne-
zohľadnil.
V roku 1914, po vypuknutí 
svetovej vojny, kedy sa už 
hovorilo o sume 20 miliónov 
korún, sa v prácach na pro-
jekte nepokračovalo a zámer 
sa neuskutočnil.

Foto: vtedy.tasr.sk

Prvý pokus rozšíriť Hlavnú stanicu má 120 rokov

Autor textu Ladislav Szojka o sebe:
 Po skončení Strojníckej fakulty SVŠT a zácviku v rušňovom 

depe som pracoval na Službe rušňového hospodárstva Správy 
Východnej dráhy v Bratislave, kde som bol až do dôchodku.

 Asi v roku 1970 sa aj ČSD začali zaoberať myšlienkou 
premiestnenia nevyhovujúcej hlavnej stanice, na čom som 
sa čiastočne zúčastnil. Vybralo sa miesto pri internáte Mladá 
garda, ale dospelo sa k záveru, že by si to vyžiadalo nadmer-
né práce i náklady a od myšlienky sa upustilo.

 Počas práce v ČSD som sa venoval dejinám železníc (čiastočne 
aj mestskej dopravy v Bratislave) a ako spoluautorovi, členovi 
kolektívu autorov a autorovi mi vydali 11 kníh. Heslami z oblasti 
strojárenstva a dopravy som prispel aj k vydaniu maďarsko-slo-
venského a slovensko-maďarského Technického slovníka.

Prístavbu hlavnej železničnej stanice dali do užívania 31. januára 1990.

V novembri 1983 klesla rieka na 61 cm.

Ján Lofaj: Táto fotka mi potvrdzuje, že Dunaj je veľtok.

V zime 1963 pokryli Dunaj ľadové kryhy.

Premeny v roku 1985: Rieka vo februári a v auguste.

Pred 60 rokmi pokryl Dunaj posledný „veľký ľad“
Vypátrali bazárového pod-
vodníka! Policajtom v BRA-
TISLAVE IV sa podarilo 
objasniť trestnú činnosť 
rozšírenú vo virtuálnom 
priestore. V tomto prípade 
išlo o tri páry tenisiek, ktoré 
prostredníctvom aplikácie na 
predaj tovaru zverejnila in-
zerujúca Bratislavčanka. Na 
inzerát zareagoval muž, ktorý 
jej poslal link s odkazom na 
internetovú stránku. Na nej 
dôverčivá žena zadala svoje 
prihlasovacie údaje do inter-
netbankingu, PID aj PIN kód. 
Podvodník si tak zabezpečil 
prístup do jej internetban-
kingu a pripravil ju o 500 
eur. Vyšetrovateľ ho obvinil 
z trestného činu neoprávne-
ného vyrobenia a používania 
platobného prostriedku. (ts)

O Podunajsku 
má byť diskusia
BRATISLAVA
Vznik nového národného 
parku Podunajsko nemô-
že byť vecou náhody bez 
diskusie. Upozornil na to 
rezort pôdohospodárstva 
a rozvoja vidieka.
O poslaneckom zámere za-
viazať vládu, aby k 30. aprílu 
2024 vyhlásila nový národný 
park Podunajsko, sme sa do-
zvedeli v januári. Agrárna ko-
mora vzápätí vyjadrila obavy. 
Nový národný park by podľa 
nej zabral veľkú časť úrodnej 
pôdy na Podunajskej nížine, 
takže poľnohospodári by tam 
museli ukončiť hospodáre-
nie. Agrorezort pripomína, že 
také závažné zmeny v území 
ako vznik národného parku 
treba s dotknutými stranami 
komunikovať už pri ich prí-
prave. (TASR, bn)

Je národných
parkov priveľa?
BRATISLAVA
V súvislosti s návrhom vy-
hlásiť národný park Podu-
najsko je zaujímavé porov-
nanie so zahraničím.
Na Slovensku máme 9 ná-
rodných parkov, ktoré zabe-
rajú 7,5 % krajiny. „Susedné 
Česko má 4 parky, ktoré za-
berajú 1,5 % rozlohy krajiny, 
Nemecko 16 parkov, kde je 
podiel územia parkov k roz-
lohe krajiny 2,7 %, a naprí-
klad Švédsko má 24 par-
kov, ktorých rozloha zaberá  
1,6 % rozlohy krajiny,“ 
uviedol šéf agrorezortu Sa-
muel Vlčan. (TASR, bn)
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Maxim  
Gorkij

praním  
zbavil  

nečistoty,  
vypral

2. časť 
tajničky

priehľadný  
minerál,  

fluorit

slovenský  
herec  
(Milan)

Autor  
krížovky:  

Juraj  
Mitošinka

postavilo  
sa

staro-       
grécky  

boh vetrov

skratka  
inšpekčnej  
prehliadky

zlietavate 1. časť 
tajničky

pravidelná  
splátka  
(peňaž.)

Pomôcky: 
seizma, ki-   
vot, invar,  

Opava, Eol 

Štefan  
(dom.)

Beáta  
(dom.)

znížený  
tón a

3. časť 
tajničky

Oliver  
(dom.)

kartová  
hra

otras  
zeme  

skr. súhv.  
Eridanus

iba, lenže

kozmická  
loď

rázne  
udrel  
traky,  

po česky

draním  
porušil

Irena  
(dom.)  

používaná  
pri lúpaní

požívaj  
tekutiny  

zaväzujú

druh za-     
sýpacieho  

prášku

leňošilo  
(bás.)  
dával  
úrodu

smerom  
z vnútra  
súkalo 
(text.)

vzťahujúci  
sa na leva

ovalíte  
drúkom  
voľne  
visela

nástroj na  
osievanie  

Sidón  
(dom.) 

Pomôcky: 
Babindol,  
ladin, kad-  
luba, skar  

sušienka  
zliatina  
železa  
a niklu

obec na  
Slovensku  
kyprilo pô-   
du pluhom

vosk  
na lyže  
stráž  

(hovor.)

ohmatával  
(expr.)

skratka  
pre incisit

podaný,  
podobný  
listnaté  
stromy

priväzujem 
kovový  
ježko  

na kvety

značka  
niklu

mladé  
sliepky  
druh  

buriny

žľab  
z kmeňa  
pesnič-      
kárstvo

ukladali  
dovnútra

František  
(dom.)  
6. časť 
tajničky

karbid  
uránu  
spalo  
(expr.)

zlučoval  
(odb.)

na účet  
(obch.)  
stelesnil  
(kniž.)

citoslovce  
povzdychu 
súvisiace  
s Dórmi  

lov rýb

Alžbeta  
(dom.)  

vojenská  
jednotka

odieral  
tvorivé  
(kniž.)  

Pomôcky: 
Srbín, iva,  
stolon, ka-   
zivec, elk  

brloh  
svätostá-    

nok  

pichľavý  
ker  

ukradol  
(hovor.)

zvuk istej  
výšky  

náterová  
farba

4. časť 
tajničky

dávenie,  
vracanie  

(lek.)

kedyže  
(expr.)

skratka  
súhv. Lev  
biblické  

muž. meno

rezaním  
neutvorí  
skrčí sa,  
učupí sa

bylina  
s drobný-    
mi žltými  
kvetmi

osadník,  
škultét  
epocha  
triasu

moha-      
medán  

jednotka 
dedičnosti

osobné  
zámeno

chytia  
drobím

súvisiace  
s čiarkami  
obec na  

Slovensku

ostal  
tmavším

budiace  
látky  

7. časť 
tajničky

skratka  
odborové-   
ho zväzu  
ošklbal

stával sa  
tvrdým

jedli (det.)  
poplaz  
(bot.)

Otília  
(dom.)  
lámalo

Pomôcky: 
šoltés,  

kenzan,  
eméza  

ovinul  
utopia sa  

(kniž.)

Srb  
(bás.)  

latinský  
pozdrav

zvršková  
useň  
štát  

v jv. Ázii

5. časť 
tajničky

lúpaním 
nahromaď

moč  
(lek.)

stúpenci  
ateizmu  
rozrýpať

liečivá  
rastlina  
bohyňa  
pomsty

kolektív

pozvoľna  
vzorec  
sulfidu 

olovnatého

máča  
skr. odd.  

technickej  
kontroly  

osobné  
zámeno

zmyslový  
klam  

asýrsky  
boh

odtlačil  
citoslovce 
zasyčania

niežeby
upravujú  

posteľ  
na spanie

aktívny  
podiel  

na niečom

typická  
pre Níl pooblepuj


